

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
Myanma Alinn Daily

## နောင်တ တစ်ဖန် မပူပန်ရ

မကောင်းမှုကို မပြုခြင်းသည် မြတ်၏။  
မကောင်းမှုသည် နောင်အခါ ပူပန်စေတတ်  
၏။ ကောင်းမှုကိုပြုခြင်းသည်ကား မြတ်၏။  
ယင်းကောင်းမှုကို ပြုခြင်းကြောင့် နောင်တ  
တစ်ဖန် မပူပန်ရ။

ခုဒ္ဒကနိကာယ် (ဓမ္မပဒ-၃၁၄)

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ နယုန်လဆန်း ၅ ရက်

၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇွန် ၁၀ ရက်၊ သောကြာနေ့

အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ် (၂၄၉)

# ကောလင်း၊ ဝန်းသိုနှင့် ကသာမြို့နယ်တို့၌ ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပွား



ကောလင်း၊ ဇွန် ၉  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင်  
ကောလင်းမြို့နယ် ပင်လည်ဘူး၊ ဝန်းသို  
မြို့နယ်တို့၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှု  
ကြောင့် လမ်းပိုင်းများ၊ ကျေးရွာများ  
ရုတ်တရက် မိုးရေလျှံခြင်း ဇွန် ၉ ရက်  
နံနက်ပိုင်းက စတင်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

ကောလင်းမြို့နယ်၌ နံနက် ၅  
နာရီခန့်တွင် မိုးရေချိန် ၃ ဒသမ ၃၄ လက်မ  
ရွာသွန်း၍ ရေဝင်ရောက်ရာ အနိမ့်ပိုင်းတွင်  
ငါးပေခွဲ၊ ခြောက်ပေရှိပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ်  
ဇွန်လပိုင်း ရေကြီးခြင်းထက် ကျော်လွန်  
ကာ ဌာနဆိုင်ရာရုံးများ၊ ရဲစခန်းများ၊  
ကျော်ဇောရပ်ကွက်၊ စက်ရုံပိုလ်တံ  
ရပ်ကွက်၊ မြို့မရပ်ကွက်၊ ဝါးရုံးတံရပ်ကွက်၊  
မီးရထားလမ်း မိုင်တိုင် (၅၃၆/၅၃၇/  
၅၃၈/၅၃၉) သံလမ်းပေါ် ရေတစ်ပေ  
ကျော်ဝင်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၁ \*

ကားလမ်းရေကျော်မှုကြောင့် မီးသတ်  
တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ကူညီကယ်ဆယ်ရေး  
လုပ်ငန်း လုပ်ဆောင်နေသည်ကို  
တွေ့ရစဉ်  
(ဓာတ်ပုံ-မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့)

## ကောလင်းမြို့နယ်အတွင်း ရေများပြန်လည်ကျဆင်း

ကောလင်း၊ ဇွန် ၉  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကောလင်းမြို့နယ်၌ ဇွန် ၉ ရက် နံနက် ၆ နာရီခန့်က  
မြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက်များနှင့် ကျေးရွာအချို့၌ ရေကြီးရေလျှံမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ အမြင့်ပိုင်း  
နေရာများတွင် သုံးပေခန့်နှင့် အနိမ့်ပိုင်းနေရာများတွင် ခြောက်ပေခန့် ရေဝင်  
ရောက်ခဲ့သည်။

ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပွားခြင်းမှာ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းသဖြင့် ချောင်းရေ  
များလျှံပြီး ရုတ်တရက်ရေကြီးလာခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်။

ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား အစုအဆန်ရထားခရီးစဉ်  
များနှင့် ကောလင်းမြို့မှ အခြားမြို့များသို့ ပြေးဆွဲလျက်ရှိသော မော်တော်  
ယာဉ်လိုင်းများ ရပ်နားထားလျက်ရှိသည်။ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့  
များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများပူးပေါင်းပြီး ထမင်းထုပ်များ ဖြန့်ဝေလျှော့ဒါန်းလျက်  
ရှိသည်။ ယခုအခါ ရေများ ပြန်လည်ကျဆင်းနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုကိုမောင်(ကောလင်း)

## မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်များ

၉-၆-၂၀၁၆

သံတွဲမြို့	၆ ဒသမ ၃၈ လက်မ	ကျောက်ဖြူမြို့	၂ ဒသမ ၉၅ လက်မ
ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့	၄ ဒသမ ၄၅ လက်မ	ပင်လောင်းမြို့	၂ ဒသမ ၈၃ လက်မ
စစ်တွေမြို့	၄ ဒသမ ၃၄ လက်မ	တောင်ကုတ်မြို့	၂ ဒသမ ၇၆ လက်မ
ပင်လည်ဘူးမြို့	၃ ဒသမ ၄၂ လက်မ	လပွတ္တာမြို့	၂ ဒသမ ၇၂ လက်မ
မိုးကုတ်မြို့	၃ ဒသမ ၂၇ လက်မ	မိုးညှင်းမြို့	၂ ဒသမ ၆၄ လက်မ
မာန်အောင်	၃ ဒသမ ၁၅ လက်မ	ဖျာပုံမြို့	၂ ဒသမ ၆၀ လက်မ
ဝှမြို့	၃ ဒသမ ၀၇ လက်မ	လောင်းလုံမြို့	၂ ဒသမ ၄၈ လက်မ

## အနောက်တောင်မှတ်သုံလေ ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီးဖြစ်

နေပြည်တော်၊ ဇွန် ၉

ဇွန် ၉ ရက် မိုးလေဝသနှင့်ဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ထုတ်ပြန်ချက်အရ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်းက အနောက်တောင်မှတ်သုံလေသည် မြန်မာနိုင်ငံ  
တစ်ဝန်းလုံးသို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
(မြန်မာ့အလင်း)

HOT LINE - 09-787878749, 787878729

တစ်ရက်လျှင် ဘီလပ်မြေ တန်ချိန် (၇ သိန်း) ထုတ်လုပ်သော ကမ္ဘာ့ထုတ်လုပ်မှု ပထမ ဖြစ်သည့် CONCH ကုမ္ပဏီ မှ မြန်မာပြည် တွင်ထုတ်လုပ်ပါသည်။

# မူဝါဒနှင့်အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဖြစ်စဉ်

ယခုအချိန်သည်အစိုးရသစ်၏သက်တမ်း နှစ်လကျော်ကာလသို့ရောက်ရှိ လာပြီ။ ရက် ၁၀၀ စီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်နေသောကာလဖြစ်သည်။ ဤရက် ၁၀၀ စီမံကိန်းများကလည်း အစိုးရသစ်၏ရေတို၊ ရေရှည်မူဝါဒ များပေါ်ထွက်လာခြင်းဖြစ်ပေသည်။ ဤစီမံကိန်းများကို ဆိုင်ရာဌာန များက အဓိကရေးဆွဲဆောင်ရွက်ပေးခြင်းကိုကြည့်လျှင် အစိုးရသစ်အနေ ဖြင့် ယူရိုကရေစီကိုနေရာပေးခြင်းဆိုသော သဘောကိုတွေ့ရပါသည်။

၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲကာလမတိုင်မီက အဖွဲ့ချုပ်၏ ရွေးကောက်ပွဲ ကြေညာစာတမ်းတစ်စောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ၎င်းကြေညာချက်တွင် ပါသော ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏အမှာစာတွင် ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဧပြီလက ကျင်းပခဲ့သော ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတွင် အခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေး၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး ဦးတည်ချက်များဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြောင်း ပြောထားသည်။ ၎င်းအမှာစာတွင် အဖွဲ့ချုပ်သည် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရာ၌ အမျိုးသားရင်ကြား ဓမ္မရေးကို တစ်စိတ်တစ်ပတ် ကိုင်ဆွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထား ခဲ့သည်။

ထို့နောက် ရွေးကောက်ပွဲကြောကြောသံ ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီဆိုသော စကားအောက်တွင် အဓိကအချက်လေးချက် ဖော်ပြခဲ့သည်။ (၁) တိုင်းရင်း သားအရေးနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး (၂) တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ အေးချမ်းလုံခြုံစွာလက်တွဲနေထိုင်ရေးကို အာမခံချက်ပေးနိုင်မည့် အခြေခံ ဥပဒေတစ်ရပ်ပေါ်ထွန်းရေး (၃) ပြည်သူလူထုအား တရားမျှတစွာ အကာ အကွယ်ပေးမည့် အုပ်ချုပ်မှုစနစ်တစ်ရပ် ပေါ်ပေါက်လာရေးနှင့် (၄) လွတ်လပ်လုံခြုံစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး စသည့်ခေါင်းစဉ်ကြီးများဖြစ်သည်။ ၎င်းနံပါတ်(၄)ခေါင်းစဉ်အောက်တွင်မူစီးပွားရေး၊ တောင်သူလယ်သမား၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးစသည့်ဖြင့် ခေါင်းစဉ်ငယ်(၁၃)ခုအတွက် ပေါ်လစီ များဖော်ပြခဲ့သည်။

ရွေးကောက်ပွဲအောင်နိုင်ပြီးနောက် အစိုးရသစ်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် သမ္မတက မိန့်ခွန်းပြောခဲ့သည်။ ၎င်းမိန့်ခွန်းတွင် အစိုးရ သစ်အနေဖြင့် အမျိုးသားရင်ကြားစေရေး၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဒီမို ကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုဖြစ်ပေါ်ရေးကို ရှေးရှုသည့် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေတစ်ရပ် ပေါ်ပေါက်ရေးနှင့် ပြည်သူလူထုအများစု၏ လူနေမှု ဘဝအဆင့်အတန်း တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးတို့ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပေသည်။ ယင်းလိုလားချက် များ အကောင်အထည်ဖော်ရေးအတွက် စိတ်ရှည်သည်းခံပြီး ဆောင်ရွက် သွားရမှာကိုလည်း သိနားလည်ကြောင်း ထည့်သွင်းပြောကြားသွားသည်။

ဤသည်တို့မှာ အစိုးရ၏ ရေရှည်ရည်မှန်းချက် (သို့မဟုတ်) ရေရှည် သဘောဆောင်သော မူဝါဒများပင်ဖြစ်သည်။ ရွေးကောက်ပွဲကြေညာ စာတမ်းတွင် တိုင်းရင်းသားအရေးနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကို နံပါတ် (၁)နေရာမှာထားသည်ကို တွေ့ရသလို သမ္မတမိန့်ခွန်းတွင်လည်း အမျိုးသားရင်ကြားစေရေးကို ဦးစားပေးသည်ကို တွေ့ရသည်။ အမျိုးသား ရင်ကြားစေရေးဆိုရာတွင် တပ်မတော်နှင့် ရင်ကြားစေရေးပါ ပါဝင် နေပါသည်။ နိုင်ငံရေးရည်မှန်းချက်ကို ဖော်ပြခြင်းသည်မူဝါဒပင်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ မူဝါဒတစ်ရပ်ပေါ်ထွက်လာဖို့ မူဝါဒဆန်းစစ်ချက်၊ မူဝါဒဆွေးနွေး ချက်စာတမ်းများ၊ မူဝါဒအဆိုပြုချက်၊ မူဝါဒလမ်းကြောင်းကြေညာချက် များပြုလုပ်ပြီး အစီအစဉ်များ စီမံချက်များဖြင့် ပြီးမြောက်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ရခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ အဓိကလမ်းကြောင်းမှာ အမျိုးသားရင်ကြားစေရေး ဖြစ်ကြောင်း ဆိုခဲ့ပြီး မူဝါဒဆိုသည်မှာ ရလဒ် (သို့) ရည်မှန်းချက်သာဖြစ်၍ အမျိုးသားရင်ကြားစေရေးအတွက် လိုအပ်သောယုံကြည်မှုမှာ ဖြစ်စဉ် သဘောဟု ယူဆရန်ဖြစ်ပါသည်။ ယုံကြည်မှုမှာအဓိကကျပြီး အတိတ်ကို ခွာနိုင်မှသာ ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါသည်။ ရလဒ်ပိုင်းကို အားပြုမှုများနေလျှင် ဖြစ်စဉ်တည်ဆောက်မှုလိုအပ်ချက်များ ဖြစ်လာ နိုင်ပေသည်။

နိုင်ငံရေးရည်မှန်းချက်များအတိုင်း လိုလားသောအပြောင်းအလဲများ ကို တကယ်ဖြစ်ပေါ်လာစေရန် ယင်းရည်မှန်းချက်များကို အစီအစဉ်များနှင့် ရလဒ်များရရှိနိုင်မည့် ဆောင်ရွက်ချက်များအဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲကြရခြင်း ဖြစ်သည်။ အစိုးရသစ်အဖို့ အဖွဲ့ချုပ်တည်ထောင်ခါစက မူဝါဒများ၊ ၂၀၁၂ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲမူဝါဒများ၊ ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲမူဝါဒများ အားလုံး တစ်သမတ်တည်းရှိခဲ့ပြီး လက်ရှိ၎င်းမူဝါဒများကို အကောင် အထည်ဖော်သောဖြစ်စဉ်ကို ဖြတ်သန်းနေပါကြောင်း ဖော်ပြရပါသည်။



ထင်သမျှသောပြုပြင်စရာ

# မိုးရေတိုက်စားမှုကြောင့် ရေထိန်းတံဆည်ကျိုးပျက်၍ ဒေသခံများသောက်သုံးရေခက်ခဲ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝါသရောက် မြို့နယ် ဆင်သားမွှေးကျေးရွာအုပ်စု ခက်လန်းကန်ကျေးရွာမှ ကျေးလက်နေ ပြည်သူများသည် နှစ်စဉ်သောက်သုံးရေ လုံလောက်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် ကန်ကြီးအား နှိမ့်အားထားပြုနေရ သည့်အပြင် ရေထိန်းတံဆည်ကြီး အတွင်းမှ ရေကို သောက်သုံးရေ အဖြစ် အသုံးပြုနေကြောင်းသိရ သည်။

အတွက် သောက်သုံးရေအခက်အခဲ ဖြစ်သွားသည့်အပြင် ကျေးရွာအနီးမှ ဖြတ်သန်းစီးဆင်းနေသည့် ချောင်းဖြစ်၍ ရေရှည်တွင် ချောင်းရေတိုက်စားမှုကြောင့် ချောင်းအနီးနေထိုင်သည့် ဒေသခံ ပြည်သူများအတွက် အန္တရာယ်နှင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့လာနိုင်သည့်အတွက် ကျိုးပဲ့ပျက်စီးသွားခဲ့ကြောင်း၊ မိုးရေ တိုက်စားမှုကြောင့် မိမိတို့ကျေးရွာ အတွက် သောက်သုံးရေအခက်အခဲ ဖြစ်သွားသည့်အပြင် ကျေးရွာအနီးမှ ဖြတ်သန်းစီးဆင်းနေသည့် ချောင်းဖြစ်၍ ရေရှည်တွင် ချောင်းရေတိုက်စားမှုကြောင့် ချောင်းအနီးနေထိုင်သည့် ဒေသခံ ပြည်သူများအတွက် အန္တရာယ်နှင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့လာနိုင်သည့်အတွက် ကျိုးပဲ့ပျက်စီးသွားခဲ့ကြောင်း၊ မိုးရေ တိုက်စားမှုကြောင့် မိမိတို့ကျေးရွာ



အား အသစ်ပြန်လည် ပြုပြင်ပေးရန် ဒေသခံပြည်သူများ မျှော်လင့်လျက်ရှိ ကြောင်း ဆင်သားမွှေးကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးအောင်မင်းကပြော သည်။ “ရေထိန်းတံဆည် ကျိုးပဲ့ပြီး မိုး ရေတိုက်စားမှုအရှိန်ကြောင့် အခုဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ကျေးရွာမှာ ချောင်းအနီးရှိ လူနေအိမ်အချို့နဲ့ ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းတက်သို့ ချောင်းရေများဦတည် တိုက်စားနေပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် တောင်သူတွေစိုက်ပျိုးထားတဲ့ မြေပဲစိုက် ခင်းတွေကိုလည်း မိုးရေတိုက်စားမှုတွေ ဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် သက်ဆိုင် ရာ တာဝန်ရှိသူတွေအနေနဲ့ လာရောက် ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ကျွန်တော် တို့ကျေးရွာအတွက် သောက်သုံးရေအပြင် မိုးရေတိုက်စားမှုအန္တရာယ်တွေ သက်သာ စေဖို့အတွက် အမြန်ဆုံးပြုပြင်ပေးဖို့ ဒေသခံများက မျှော်လင့်နေပါတယ်” ဟု ခက်လန်းကန်ကျေးရွာမှ ဒေသခံတစ်ဦး၏ ပြောပြချက်အရ သိရသည်။

<b>ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း</b>		၉-၆-၂၀၁၆	ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။
<b>ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သမာဓိ)</b>		<b>နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပတ်ဘယ်)</b>	
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၉၀၀၀၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၄၄၅၀၀
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၉၀၅၀၀
<b>စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်</b>			
ဒီဇယ်	၄၉၀ / ၅၂၀	ကျပ်	
အောက်တိုန်း	၅၄၀ / ၅၅၀	ကျပ်	
အောက်တိုန်း	၆၄၀ / ၇၆၀	ကျပ်	
ပရီမီယံဒီဇယ်	၅၃၀ / ၅၅၀	ကျပ်	
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၁၉၀.၀	
ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၃၅၆.၇	
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၈၈၃.၄၁	
ထိုင်း	တစ်ဘတ်	၃၃.၈၉၄	
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၁၇.၈၉၀	
တရုတ်	တစ်ယွမ်	၁၈၁.၃၃	
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၂၉၄.၉၆	

**မြန်မာ့အလင်း**  
၁၂၇၇ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။  
**Myanma Alinn Daily**

- စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
- စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
- သတင်းထောက်မှူး - မြင့်ဆွေ
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

**မြန်မာ့အလင်း** Gmail: mmalin.npt@gmail.com, Facebook: www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး: ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့: ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်း(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့: ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မနီနေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ ဖိမိ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ဧကရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၈၃၄၊ ၀၁-၅၄၄၃၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၆၈၀၄၄၆။

နိုင်ငံတကာဈေးကွက်နှင့် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်မည့် ကျွမ်းကျင်လုပ်သားလိုအပ်ချက် ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည့် သက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းဖွင့်

ရန်ကင်း ဇွန် ၉
စင်ကာပူသမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ လီရှန်လုံးနှင့်ဇနီး ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ရန်ကင်းမြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ် နတ်မောက်လမ်းရှိ စင်ကာပူ-မြန်မာ သက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်း ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့တက်ရောက်ခဲ့ပြီး မြင့်မြင့် သင်တန်းကျောင်းအုပ်ကြီး Mr.Chong Chon Hsien နှင့် ဒုတိယကျောင်းအုပ် ဒေါက်တာဒေါ်မျိုးသိတာတို့က သင်တန်းကျောင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

စက်လုပ်ကိုင်ရာ ဖွင့်လှစ်ပေးကြပြီး သင်တန်းကျောင်းအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။
ယင်းနောက် စင်ကာပူနှင့် မြန်မာနှစ်နိုင်ငံ ပညာရေးဝန်ကြီးများက သင်တန်းကျောင်းစာကြည့်တိုက်အနီး၌ ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မဟော်ဂီနီပင်ကို အမှတ်တရစိုက်ပျိုးပေးကြပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်စာတိပုံရိုက်ကြသည်။



စင်ကာပူဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာလီရှန်လုံးနှင့်ဇနီး ဦးဆောင်သည့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၊ စင်ကာပူ-မြန်မာ သက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းအတွင်း ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်



လုပ်သားလိုအပ်ချက်များအား ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်တူညီ ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက်တွင် သင်တန်းများကို စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။
စင်ကာပူ-မြန်မာ သက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းသည် စင်ကာပူသမ္မတနိုင်ငံနှင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်တို့၏ နှစ်နိုင်ငံအစိုးရအကြား နက်ရှိုင်းသော ခင်မင်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့၏ အထိမ်းအမှတ်သင်္ကေတတစ်ခုဖြစ်ပြီး မြန်မာလူငယ်များ၏အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရေးကိုပံ့ပိုးပေးရန် စင်ကာပူသမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်က ယနေ့ ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာလီရှန်လုံးနှင့်ဇနီး

ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် နံနက် ၁၀ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ရန်ကင်းမြို့၊ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ အတွင်းဝန်ရုံး(ဝန်ကြီးရုံး)သို့ရောက်ရှိပြီး အစောဆုံးအထိမ်းအမှတ် ကျောက်စာတိုင်၊ ပါလီမန်ဆောင်၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် တက္ကသိုလ် အစည်းအဝေးခန်းမတို့တွင် ကျိတ်စည်းပေးသည့်အခမ်းအနားကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြရာ ရန်ကင်းမြို့ပြအဖွဲ့အစည်းထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ သန်းမြင့်ဦးက လိုက်လံရှင်းလင်းပြသည်။ (ခဲပုံ)
စင်ကာပူဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ရန်ကင်းမြို့လယ်ရှိ အထင်ကရ သမိုင်းဝင် မဟာဝန္ဓလပန်းခြံသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာကြရာ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်

သာယာရေးကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဒေါ်လှိုင်မော်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံရှင်းလင်းပြသကြသည်။
စင်ကာပူဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာလီရှန်လုံးနှင့်ဇနီး ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကင်းမြို့မှ အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားရာ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်းနှင့်ဇနီး၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ စင်ကာပူသမ္မတနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး မစ္စတာဂေဘတ်ချာနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကင်းအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တွင် ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

၂၀၁၆ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းများအနက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲသည်ဒေသရှိ စာစစ်ဌာနများမှ အောင်စာရင်းများကို မြန်မာ့အသံမှ ထုတ်လွှင့်ကြေညာပေးမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၉
၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ်လတွင်ကျင်းပစစ်ဆေးခဲ့သော တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းကို ဇွန် ၁၁ ရက် (စနေနေ့)နံနက် ၆ နာရီတွင် တစ်ပြည်လုံးအတွက် တစ်ပြိုင်တည်း တစ်ရက်တည်း အပြီးထုတ်ပြန်ကြေညာသွားမည်ဖြစ်ရာ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲသည့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များရှိ စာစစ်ဌာနများမှ အောင်မြင်ကြသူများအတွက် ယခင်နှစ်များကအစဉ်အလာအတိုင်း အောင်စာရင်းထွက်သည်နှင့် မြန်မာ့အသံ၊ တိုင်းရင်းသားအစီအစဉ်များမှ နံနက် ၆ နာရီတွင် စတင်ထုတ်လွှင့် ကြေညာပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကချင်ပြည်နယ်မှ ဆင်ဘို၊ တဒိုင်း၊ ရှင်ဇေယျန်၊ ချီဇေ၊ ဆတ်တံ၊ ဖားကန့်၊ တာမခန်၊ လုံးခင်း၊ ကာမိုင်း၊ လွယ်ဂျယ်၊ ပူတာအို၊ ဆွမ်ပရာတွမ်၊ မချမ်းတောနှင့် နောင်မွန် စာစစ်ဌာန၊
ကယားပြည်နယ်မှ ရှားတော၊ ဒီးမော့ဆို၊ ဒေါင်းဖား၊ ဖရူဆို၊ တော်လခွဲနှင့်ဖားဆောင်း စာစစ်ဌာန၊

ကရင်ပြည်နယ်မှ လိပ်သို၊ ဖာပွန်၊ ကမမောင်း၊ ကြာအင်းဆိပ်ကြီး၊ ဘုရားသုံးဆူ၊ တံခွန်တိုင်း၊ ကျိုက်ခုံနှင့် သင်္ကန်းညီနောင် စာစစ်ဌာန၊
ချင်းပြည်နယ်မှ ရဲခေါင်၊ ကျီခါ၊ ထုတ်လိုင်း၊ မင်းတပ်၊ ကန်ပက်လက်၊ ကျင်ဒွေး၊ မတူပီ၊ လိုင်လင်းပီ၊ ရေဇွာ၊ ပလက်ဝနှင့်ဆမီး စာစစ်ဌာန၊
ရခိုင်ပြည်နယ်မှ လက်ပံပြာ၊ စေတီပြင်၊ လောင်းချောင်း၊ ကူတောင်၊ စစ်တော၊ ကပိုင်ချောင်း၊ ကွမ်းချောင်း၊ ဇင်းချောင်း၊ မားအောင်၊ ဧရပ်ကုန်းခင်း၊ ကမား၊ ဂွ၊ ကျွဲလှိုလှို၊ ဆပ်သွား၊ မောင်တော၊ ကြိမ်ချောင်း၊ တောင်ပြုလက်ဝဲနှင့် ဘူးသီးတောင် စာစစ်ဌာန၊
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)မှ မိုင်းခတ်၊ မိုင်းယုန်၊ မိုင်းဖြတ်၊ မိုင်းယောင်း၊ မိုင်းဆတ်၊ မိုင်းတုံ နှင့် မိုင်းပျဉ်း စာစစ်ဌာန၊
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)မှ ကွမ်းလုံ၊ ဟိုပန်း၊ လောက်ကိုင်၊ နမ့်ဆန်(မ)၊ မန့်တုံ၊ မိုးမိတ်၊ မကျည်းပင်၊ မဘိမ်းနှင့်ငါးအိုး စာစစ်ဌာန၊
ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)မှ တင်းတက်၊ ဆောင်းမြောင်း၊ မိုင်းကိုင်၊ ကျေးသီးမံ၊ မိုင်းနောင်၊ ကွန်ဟိန်း၊ မိုင်းရှူး၊ ဝမ်ကန် တုန်ဟန်၊ မောက်မယ်နှင့် မိုင်းပန် စာစစ်ဌာန၊

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးမှ မေတ္တာ၊ ကတ္တလူ၊ စခန်းသစ်၊ ပုလော၊ ပလောင်၊ ပလဲ၊ တုတ်ပြင်းနှင့် ပြည်ကြီးမဏ္ဍိုင်စာစစ်ဌာန၊
မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ပေါက်၊ ဇီးပြား၊ ကိုင်းလယ်၊ ရေပြာ၊ နံ့သာ၊ စေတုတ္တရာ၊ တန်လည်ကျင်း၊ ငမ၊ ပဒါန်း၊ ထီးလင်း၊ ဆော၊ ကျောက်ထူ၊ ကံကြီးနှင့် လောင်းရည် စာစစ်ဌာန၊
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ လေရှိုး၊ ဆွမ္မရာ၊ လဟယ်၊ မော်လိုက်၊ ကင်းတပ်၊ ဖောင်းပြင်၊ သရောင်း၊ ရေအောက်တောင်း၊ မင်းယား၊ နန်းယွန်းနှင့် ပန်ဆောင်စာစစ်ဌာန၊
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ ကိုကိုးကျွန်း စာစစ်ဌာနတို့ဖြစ်သည်။
အဆိုပါတက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းကြေညာချက်များကို မြန်မာနိုင်ငံအထက်ပိုင်းဒေသရှိ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲသော စာစစ်ဌာနများအတွက် လှိုင်းတုံ ၅၀ ဒသမ ၇၁ မီတာ(၅၉၁၅ ကီလိုဟက်စ်)နှင့် လှိုင်းတုံ ၃၀ ဒသမ ၅၅ မီတာ (၃၇၀၀ ကီလိုဟက်စ် ) တို့မှလည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအောက်ပိုင်းဒေသရှိ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲသော စာစစ်ဌာနများအတွက် လှိုင်းလတ် ၄၀ ဒသမ ၅၂ မီတာ (၇၂၉ ကီလိုဟက်စ်)မှလည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းရင်းသားဒေသအသီးသီးရှိ မြန်မာ့အသံရေဒီယို FM အစီအစဉ်များမှလည်းကောင်း ဖမ်းယူနားဆင်နိုင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား)

မန္တလေးမြို့ ရေပေးရေးစနစ်ကောင်းမွန်စေရေး ပြင်သစ်မှ ချေးငွေ ယူရုံ သန်း ၄၀ ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည်

မန္တလေး ဇွန် ၉
မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီနှင့် ပြင်သစ်သံရုံးတို့ပူးပေါင်း၍ မြို့ပြဝန်ဆောင်မှုများ ပိုမိုအားကောင်းလာစေရန်နှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာပံ့ပိုးမှု မြှင့်တင်နိုင်ရန်အတွက် ပထမဆုံးအကြိမ် ကျင်းပသည့် 2016 URBAN WATER MANAGEMENT အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဇွန် ၈ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ မန္တလေးမြို့ Hotel Marvel တွင် ကျင်းပလုပ်ကိုင်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ အဓိကမြို့ကြီးများရှိ မြို့ပြဝန်ဆောင်မှုများဆိုင်ရာ (တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ အဓိကမြို့ကြီး ၁၅ မြို့) တာဝန်ရှိသူများအကြား လုပ်ရည်ကိုင်ရည်များ ပိုမိုအားကောင်းလာစေရန် အတွေ့အကြုံဝေမျှရေးကို ပိုမိုလွယ်ကူစေရန်နှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာပံ့ပိုးမှု မြှင့်တင်နိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ဆွေးနွေးပွဲတွင် ရေစီမံခန့်ခွဲမှု ဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများ ဦးစားပေး ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

“မြို့နယ်လေးမြို့နယ်ရဲ့ လူထုဟာ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းပဲ ရေရရှိနေတဲ့အတွက် ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း ရေရရှိအောင်လုပ်မယ်။ ပြီးတော့ ၂၄ နာရီ ရေရရှိအောင် လုပ်ဆောင်မယ်။ ရေပေးစနစ်ကြီးကောင်းဖို့ ယူရုံသန်း ၄၀ ကို ပြင်သစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးရေးအေဂျင်စီကနေချေးပါမယ်။ အခု ဆွေးနွေးပွဲဟာ မန္တလေးမြို့ အတွက် အထူးကောင်းမွန်တဲ့အစီအစဉ် ဖြစ်ပါတယ်” ဟု မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဦးထွန်း

ကြည်က ပြောကြားသည်။
ပထမဆုံးဆွေးနွေးပွဲတွင် မြို့ပြစီမံခန့်ခွဲမှုကဏ္ဍနှင့်ဆက်သွယ်၍ လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နေကြသော ပုဂ္ဂလိကနှင့် ပြည်သူများအပြင် နည်းပညာတက္ကသိုလ်မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများလည်း ပါဝင်ကြပြီး ဒုတိယနှင့် တတိယနေ့များတွင် အဓိကမြို့ကြီး ၁၅ မြို့မှ ရေနှင့် ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းများဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်တကွ ဖိတ်ခေါ်ထားသည့် နိုင်ငံတကာကုမ္ပဏီကြီးများက

ရေစီမံခန့်ခွဲမှုနှင့်ဆက်စပ်၍ နည်းပညာ၊ အတွေ့အကြုံများနှင့် အယူအဆများကို ဝေမျှလှလှ ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်သည်။
“ရေစီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာတွေကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်သွားမယ်။ မြို့နယ်တိုင်းမှာ ရေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဒုက္ခမျိုးစုံရှိနေတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီနှစ်မှာ ရေသန့်ရရှိဖို့အတွက် လုပ်မယ်။ ရေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးအဖြေရာမယ်” ဟု ပြင်သစ်သံရုံးမှ ယှဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ သံအရာရှိ ရှား(လ်)ဘွန်နော့(မ်)က

ဆက်လက်ပြောကြားသည်။
ပထမဆုံးအကြိမ် ကျင်းပသော အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲတွင် သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်များအလိုက် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသည့် အကြောင်းအရာများအတွက် သင့်လျော်သောနည်းလမ်းများ ရှာဖွေသတ်မှတ်နိုင်ရေးကို ပံ့ပိုးကူညီပေးသွားမည်ဖြစ်ကာ မြန်မာနိုင်ငံ မြို့ကြီးများကြား နီးနောလှလှမှုကွန်ရက်တစ်ခု ပေါ်ထွက်လာစေရန်နှင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးသူများ အချင်းချင်းအတွေ့အကြုံများဝေမျှခြင်း၊ အပြန်အလှန်ပံ့ပိုးကူညီခြင်းများကို လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အောင်ရသွင်

# မြန်မာနိုင်ငံလွှတ်တော်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ ဥပဒေတစ်ရပ်ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေးနှင့် လွှတ်တော်အသီးသီး၏ လွှတ်တော်ရုံးများဖွဲ့စည်းရေးကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၉

မြန်မာနိုင်ငံလွှတ်တော်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များမှ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးအစီအစဉ်များအား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ယခင်အစည်းအဝေးတွင် ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံလွှတ်တော်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ ဥပဒေတစ်ရပ် ပြဋ္ဌာန်း နိုင်ရေးနှင့် လွှတ်တော်အသီးသီး၏ လွှတ်တော်ရုံးများ ဖွဲ့စည်းရေးကိစ္စရပ်များအတွက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌများ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း သဘောထားပေးစေလိုကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံလွှတ်တော်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက မန်းဝင်းခိုင်သန်းက ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ဗဟိုဌာနဆောင် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် မြန်မာနိုင်ငံ လွှတ်တော်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ (Myanmar Parliamentary Union- MPU) အစည်းအဝေးတွင် ပြောကြားသည်။ (သတင်းစဉ်)

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံလွှတ်တော်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်က ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်ဆောင်ရာတွင် လွှတ်တော်များ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် လွန်စွာမှပင် အရေးကြီးကြောင်း၊ လွှတ်တော်များအားကောင်းမှ လက်ရှိ တည်ဆဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နေသော ဥပဒေပြုရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို ချောမွေ့အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အပြန်အလှန် စောင့်ကြည့်ထိန်းကျောင်းခြင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ်ကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် မိမိတို့၏ လုပ်ကိုင်နိုင်သည့် မူဘောင်အတွင်းမှသာ အထူးထုတ်ပြုဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်ကို အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် လွှတ်တော်အသီးသီး၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုအဆင့်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့်လွှတ်တော်များ ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။



ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးကျင်ဇေက နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ ဇယား(၂)၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဥပဒေပြုစာရင်းအရ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ပြဋ္ဌာန်းနိုင်သည့် အကြောင်းအရာကိစ္စ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းဥပဒေ၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဥပဒေများအရ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံးများ ဖွဲ့စည်းနိုင်ရေးကိစ္စတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံလွှတ်တော်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသော တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများက တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံးများ ဖွဲ့စည်းရေးအပါအဝင် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခြင်း၊ ယင်းဆွေးနွေးချက်များအပေါ် မြန်မာနိုင်ငံလွှတ်တော်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)



## ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ စင်ကာပူနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်သံအမတ်ကြီးနှင့်အဖွဲ့အား တွေ့ဆုံ

## ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ စင်ကာပူနိုင်ငံရှိ အမေရိကန်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇွန် ၉

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းသည် စင်ကာပူနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်သံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Kirk Wagar ဦးဆောင်သော စင်ကာပူနိုင်ငံရှိ အမေရိကန်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်အတူ လက်ခံတွေ့ဆုံပြီး စီးပွားရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်မှ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများ၊ အတွင်းရေးမှူးများနှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

နေပြည်တော် ဇွန် ၉  
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်သည် စင်ကာပူနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်သံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Kirk Wagar ဦးဆောင်သော စင်ကာပူနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်ကုန်သည်ကြီးများအသင်း၏ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ဗဟိုဌာနဆောင် အစည်းအဝေးခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (အောက်ပုံ)  
တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ အတွင်းရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



## E-Government လုပ်ငန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင် ညှိနှိုင်းစည်းဝေး



နေပြည်တော် ဇွန် ၉  
E-Government လုပ်ငန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်သည် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် လွှတ်တော်ဝင်းအတွင်းရှိ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရေးရာဆောင် (I-1) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (ဝဲပုံ)  
အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ အတွင်းရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီဝင်များ၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး၊ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဟိုတယ်တို့မှ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်နှင့် Myanmar Payment Union တို့မှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးနှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံးတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

### ရေရှားပါးမှုမရှိစေရေး မိုးရေသိုလှောင်ကန် ဆောင်ရွက်ပေး

ပေါက် ဇွန် ၉ ပေါက်မြို့နယ် တံတော်ယာကျေးရွာအုပ်စု တာချောင်းကျေးရွာနေပြည်သူများ ရေရှားပါးပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေးအတွက် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေကျပ် ၇၅ သိန်းဖြင့် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အဖြစ် ကျေးလက်နေပြည်သူများ နှစ်စဉ် သောက်သုံးရေအတွက် မိုခိုအားထားပြုနေရသည့် မြေသားမိုးရေလှောင်ကန်ကြီး သောက်သုံးရေပိုမိုအသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် မေလဆန်းပိုင်းက စတင်၍ အလျားပေ ၂၀၀၊ အနံ ပေ ၁၅၀၊ အမြင့် လေးပေခန့် အသစ်ပြန်လည်ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
အသစ်တိုးချဲ့ပြုပြင်ပေးသွားမည့် မြေသားမိုးရေလှောင်ကန်ကြီးကို မိုးဦးကျလာပြီဖြစ်၍ လုပ်ငန်းအမြန်ပြုစီမံနိုင်ရန်နှင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ သောက်သုံးရေအတွက် လက်တွေ့အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုနိုင်ရေး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခု အဆိုပါမြေသားရေလှောင်ကန်ကြီး ပြီးစီးသွားပြီဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးဝင်းဇော်ဦးထံမှ သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

# အမျိုးသမီးများကို နည်းမျိုးစုံဖြင့် ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းမှ ပပျောက်ခြင်းဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းကော်မတီသို့ အစီရင်ခံစာတင်သွင်းမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၉  
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနနှင့် UN Women တို့သည် အခြားကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းပြီး အမျိုးသမီးများကို နည်းမျိုးစုံဖြင့် ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းမှ ပပျောက်ခြင်းဆိုင်ရာ သုံးသပ်ကြားနာမှု အစည်းအဝေးအတွက် ကြိုတင်လေ့ကျင့်မှုဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကို ဇွန် ၉ ရက်တွင် နေပြည်တော်ရှိ Grand Amara Hotel ၌ ကျင်းပသည်။

ခွဲခြားမှုအစားအစာအဖွဲ့အစည်းများ၊ အမျိုးသမီးများကို ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းနှင့် အကြမ်းဖက်ခြင်းများ ပပျောက်စေရန် အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် အမျိုးသမီးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာစီမံချက် (၂၀၁၃-၂၀၂၂)ကို အဓိကနယ်ပယ် ၁၂ ရပ် ထားပြီး အမျိုးသမီးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိရာ ကျားမရေးရာဆိုင်ရာ ရည်မှန်းချက်များအပါအဝင် ကမ္ဘာနှင့်အဝန်း သဘောတူထားသည့် ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲသည့် ဖွံ့ဖြိုးရေးရည်မှန်းချက်များ ဆီသို့ ဦးတည်သွားလျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာအစိုးရသည် အမျိုးသမီးများကို နည်းမျိုးစုံဖြင့် ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းမှ ပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီသို့ တင်သွင်းမည့် အစီရင်ခံစာရေးသားရေး အဖွဲ့ကို လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနက ညှိနှိုင်း

ဦးဆောင်ပြီး ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ ပါဝင် ဖွဲ့စည်းခဲ့ကာ ယင်းအစီရင်ခံစာကို ကုလသမဂ္ဂနှင့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ အကြံဉာဏ်များရယူခဲ့ပြီး အမျိုးသမီးများကို နည်းမျိုးစုံဖြင့် ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းမှ ပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီသို့ အချိန်မီတင်သွင်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်ပြီး ယခု အခွင့်အလမ်းကို အသုံးပြုပြီး အချက်အလက်များကို တတ်နိုင်သမျှ စုဆောင်းကာ မိမိတို့လုပ်ဆောင်ချက် ကောင်းများကို ပြသရန်နှင့် ကျားမရေးရာတန်းတူညီမျှမှုအတွက် အခက်အခဲများကို တက်နိုင်သမျှ စုပေါင်းဖြေရှင်းရန် မှာကြားသည်။

ကို စတင်သည်။ အဆိုပါ ကြိုတင်လေ့ကျင့်မှုဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးသည် မြန်မာပြည်မှ ကိုယ်စားပြုသွားရောက်ကြမည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် အမျိုးသမီးများကို နည်းမျိုးစုံဖြင့် ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းမှ ပပျောက်ခြင်းဆိုင်ရာ သုံးသပ်ကြားနာမှု အစည်းအဝေး၌ ကျားမရေးရာ ညီမျှမှုနှင့် အမျိုးသမီးအခွင့်အရေးတို့နှင့် ပတ်သက်၍ အစီရင်ခံစာများပြုလုပ်ရာတွင် အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ပြုလုပ်ရခြင်းဖြစ်သည်။ အစိုးရကိုယ်စားပြု ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဇူလိုင် ၆ ရက်တွင် ပြုလုပ်မည့် အမျိုးသမီးများကို နည်းမျိုးစုံဖြင့် ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းမှ ပပျောက်ခြင်းဆိုင်ရာ သုံးသပ်ကြားနာမှု အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက် အစီရင်ခံစာပြင်ဆင်ခြင်းကြောင့် သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ရေနံဓာတ်ငွေ့ရည်လက်လီအရောင်းဆိုင်များကို ယာယီလိုင်စင်များထုတ်ပေးနေ

ရန်ကုန် ဇွန် ၉  
လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ရှိ ရေနံဓာတ်ငွေ့ရည် လက်လီအရောင်းဆိုင်များကို ယနေ့နံနက်မှစတင်၍ ယာယီလိုင်စင်များ ထုတ်ပေးနေပြီဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြန်မာ့ရေနံဓာတ်ငွေ့ရည် လုပ်ငန်းရုံးမှ သိရသည်။

ထိုသို့ ယာယီလိုင်စင်ထုတ်ပေးမှုကို လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၏ ရက်ပေါင်း ၁၀၀ စီမံချက်တွင် တစ်ခုအပါအဝင်အဖြစ် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် ဖြည့်တင်းပြီး ရေနံဓာတ်ငွေ့ရည် ဆလင်ဒါများကို လက်လီဖြန့်ဖြူးခြင်း လုပ်ငန်းအား ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ လုပ်ကိုင်နိုင်ရန်အတွက် အသိပညာပေး ခွေးမွေးမှုများပြုလုပ်၍ ဇူလိုင် ၃၁ ရက်နေ့အပြီး ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ထုတ်ပေးနေသည့် ယာယီလိုင်စင်များသည် ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်အထိသာ သက်တမ်းရှိပြီး အဆိုပါ အရောင်းဆိုင်များကို ယခုနှစ်မကုန်မီ ကာလအတွင်း ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်၍ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှစတင်ကာ ထပ်မံ

ဖြည့်တင်းပြီး ရေနံဓာတ်ငွေ့ရည်အိုးများကို သိုလှောင်ရုံဖြင့် သိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်း လုပ်ငန်းအတွက် လိုင်စင်(ယ)နှင့် ဖြည့်တင်းပြီး ရေနံဓာတ်ငွေ့ရည်အိုးများကို တိုက်ခန်း၊ ဆိုင်ခန်းများဖြင့် သိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် လိုင်စင် (င) တို့ကို စိစစ်ခွင့်ပြုပေးသွားမှာဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါဌာနမှ သိရသည်။

## မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး ပြောင်းရွှေ့ခန့်ထားခြင်း၊ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ အတည်ပြုခန့်ထားခြင်းနှင့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး ခန့်ထားခြင်း

အမည်	ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးရာထူး၊ ဌာန
(က) ဦးဝင်းတင့်	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် အဆောက်အအုံဦးစီးဌာန ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
(ခ) ဦးဝင်းဇေ	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် လမ်းဦးစီးဌာန ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

## ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းထုတ်ပြန်ချက် ပုံနှိပ်ခြင်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းနှင့် သတင်းအေဂျင်စီလုပ်ငန်းများအား ခွင့်ပြုပေးနေမှုအခြေအနေ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း နည်းဥပဒေများကို အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၄၈/၂၀၁၄)ဖြင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးနောက် လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်လျှောက်ထားလာပါက ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်း လုပ်ငန်းနည်းဥပဒေများနှင့်အညီ စိစစ်၍ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်များကို ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိပါသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ ၆-၆-၂၀၁၆ ရက်နေ့ကပြုလုပ်သော ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီအစည်းအဝေးတွင် ၉-၅-၂၀၁၆ ရက်မှ ၂၀-၅-၂၀၁၆ ရက်အထိ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် လျှောက်ထားလာသည့် ထုတ်ဝေခြင်း လုပ်ငန်းအတွက် အသစ်လျှောက်ထားသူ ဂျာနယ်တစ်စုံ၊ မဂ္ဂဇင်းနှစ်စုံနှင့် အထွေထွေ ဝါးဦး ပေါင်း ရှစ်ဦးနှင့် သတင်းအေဂျင်စီလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်လိုသူ သုံးဦးတို့အား အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များ ထုတ်ပေးရန် ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပါသည်။ မဂ္ဂဇင်းထုတ်ဝေသူ အမည်ပြောင်း လျှောက်ထားလာသူတစ်ဦးကိုလည်း ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပါသည်။

## လူသုံးကုန်နှင့် အလှကုန်ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာသင်တန်းဆင်း



တောင်ကြီး ဇွန် ၉  
လူသုံးကုန်နှင့် အလှကုန်ထုတ်လုပ်မှု နည်းပညာသင်တန်းကို ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့ အသေးစားစက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းဦးစီးဌာနရုံး သင်တန်းခန်းမ၌ ဇွန် ၁ ရက်မှ ၇ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ဇွန် ၇ ရက်က သင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပရာ ပြည်နယ်စီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေး ဝန်ကြီး ဦးစိုးညွန့်လွင်က သင်တန်းဆင်း အမှာစကား ပြောကြားသည်။

## အမြန်လမ်းမကြီးတွင် ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၉  
အမြန်လမ်းမကြီးရတပ်ဖွဲ့သည် ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ပြည်သူ့အတွက် ရက် ၁၀၀ ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ အမြန်လမ်းမကြီး ဘေး ဝဲ/ယာအနီးရှိ ကျေးရွာများနှင့် ကျောင်းများတွင် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ တိုက်ခတ်မှုများတွင် ဖြတ်သန်းသွားလာသည့်ယာဉ်များနှင့် ယာဉ်ပေါ်ပါ ခရီးသည်များအား အသိပညာပေး

ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ Express ယာဉ်၊ Light Truck ယာဉ်၊ High Jet ယာဉ်၊ ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်ငယ်များအား သတ်မှတ်မိုင်နှုန်းနှင့်အညီ မောင်းနှင်စေရန် အသိပညာပေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ B-Smart တပ်ဆင်ထားသည့် Express ယာဉ်နှင့် ကုန်တင်ယာဉ်များအား သတ်မှတ်မိုင်နှုန်းနှင့် ခွင့်ပြုကုန်စည် တင်ဆောင်ခြင်း၊ ရှိ/မရှိ စိစစ်ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

ယာဉ်အန္တရာယ် လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးအတွက် ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန အမြန်လမ်း ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေး(ကြီးကြပ်ရေး) အဖွဲ့များ ပူးပေါင်း၍ လမ်းညွှန်ဆိုင်-ဘုတ်များ တပ်ဆင်ခြင်း၊ ဆေးရေးအမှတ်အသားများ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ယာဉ်မတော်တဆမှုအဖြစ်များသည့် Black Spot ဧရိယာများသတ်မှတ်၍ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မိုးတွင်းကာလ ရေဝပ် ဧရိယာများရှိသဖြင့် အမြန်လမ်းပြုပြင်

ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များ နှင့် ပူးပေါင်း၍ သတိပေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အမြန်လမ်းမကြီးပေါ်တွင် စက်ဘီး၊ ဆိုင်ကယ်၊ သုံးဘီးဆိုင်ကယ်၊ ထော်လာဂျီ ယာဉ်များအား ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်ခြင်း မရှိစေရေးအတွက် ရဲစခန်းအပိုင်အလိုက် ဦးစားပေးအဆင့်များ သတ်မှတ်ပြီး ဖမ်းဆီး အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ အမြန်လမ်းမကြီးပေါ်သို့ တက်ရောက်ခွင့်မရှိသည့် ကျွဲ၊ နွားများ ထိန်းကျောင်းနေမှုနှင့် ဖြတ်သန်းသွားလာမှုများ မရှိစေရေးအတွက် အသိပညာပေးခြင်း၊ ဖမ်းဆီးအရေးယူခြင်း၊ သန့်စင်ခန်းများတွင် ယာဉ်များ ထပ်၍ ရပ်နားခြင်းမရှိစေရေးအတွက် စိစစ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အမြန်လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် နေ့၊ ည လှည့်ကင်းများ ဆောင်ရွက်၍ အမြန်လမ်းမကြီး အသုံးပြု သွားလာသည့် ပြည်သူများအား စိတ်ချမ်းမြေ့စွာဖြင့် ကြောင့်ကြမှုကင်းစွာ ခရီးဆက်နိုင်ရေးအတွက် အကူအညီပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)



ရန်ကုန်-မန္တလေး အဝေးပြေးလမ်းပိုင်းတစ်နေရာကို တွေ့ရစဉ် Photo - MOC





ပြည်တွင်းသတင်း

မြန်မာနိုင်ငံ၏စီးပွားရေးကဏ္ဍကြိုးပမ်းမှုများကို သုံးသပ်အစီရင်ခံခြင်း အောက်စဖို့ဒ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းစုက စတင်လုပ်ကိုင်မည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၉ ကမ္ဘာကျော် Oxford Business Group ပုံနှိပ်ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းမှ အသစ်ထွက်ရှိမည့် သတင်းအစီရင်ခံစာ ၂၀၁၇ တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏သမိုင်းဝင်အစီရင်ခံစာအား သုံးသပ်တင်ပြမှုနှင့် စီးပွားရေးကဏ္ဍတွင်လုပ်ရန်ကြိုးပမ်းနေမှုများကို ထည့်သွင်းဖော်ပြသွားရန်ရှိကြောင်း သိရသည်။

များအစီရင်ခံစာ အတိုအခေါ်အဝေါ်များကိုလည်း အသေးစိတ်ဖော်ပြမည်ဖြစ်ကြောင်း Kelvin China Yangon ၏ဒါရိုက်တာဖြစ်သူ Cheah Swee Gim က ရှင်းပြသည်။ Kelvin China Yangon သည် Oxford Business Group နှင့် နားလည်မှုစာချုပ်သွားထိုးထားပြီး ယင်းသဘောတူညီချက်အရ ဥပဒေရေးရာများတွင်ပူးပေါင်းကာ မြန်မာအစီရင်ခံစာ ၂၀၁၇၏ ဥပဒေရေးရာအပိုင်းကို ပြုစုထုတ်ဝေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

2017 ကို ပြုလုပ်ခွင့်ရတဲ့ အတွက်များစွာဝမ်းသာမိပါတယ်” ဟု Cheah Swee Gim က ပြောကြားသည်။ “မြန်မာနိုင်ငံမှာ ပွင့်လင်းပြောင်းလဲမှုတွေ ရှေ့ဆက်လာတဲ့ အချိန်မှာ ရင်းနှီးမြုပ်နှံလိုသူတွေက မြန်မာနိုင်ငံရဲ့အားနည်းနေတဲ့ ဥပဒေဆိုင်ရာဖွဲ့စည်းမှုကြောင့် လိုအပ်တဲ့အချက်အလက်တွေကို ဆက်လက်ပြီး မေးမြန်းနေကြဦးမှာဖြစ်ပါတယ်။ Kelvin China Yangon အနေနဲ့ ကျွန်တို့ကို ဥပဒေပိုင်းဆိုင်ရာ ဖြစ်ထွန်းပြောင်းလဲမှုတွေ အခြားကဏ္ဍရပ်ပိုင်းဆိုင်ရာတွေနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အချက်အလက်တွေကို မှတ်တမ်းတင်ဖို့ အကောင်းဆုံးအနေအထားမှာ ရှိနေပါတယ်။ ကျွန်တို့အနေနဲ့ ၂၀၁၇ ခုနှစ် သတင်းအစီရင်ခံစာကို ဒီအဖွဲ့အစည်းပြုလုပ်ပြီး ဖတ်ရှုသူတွေအတွက် မြန်မာနိုင်ငံစီးပွားရေးကဏ္ဍတိုးတက်မှုမှာ ဖြစ်ပေါ်လာမယ့်အခွင့် ရေးကောင်းတွေအပေါ်ထင်မြင်မှုတွေကို ပေးအပ်သွားဖို့ မျှော်မှန်းထားပါတယ်” ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီး ဦးထင်ကျော် အစရှိသည့် ခေါင်းဆောင်များနှင့် အင်တာဗျူးများ ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။ ထုတ်ဝေမှုကို အွန်လိုင်းနှင့် ပုံနှိပ်စာအုပ် ပုံစံနှစ်မျိုးဖြင့် ထုတ်ဝေမည်ဖြစ်သည်။

ဥက္ကဋ္ဌရသီရိမြို့နယ်၌ ရွှေလျားပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုရုံးဖွင့် ပြည်သူများ၏လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းပေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၉ နေပြည်တော် ဥက္ကဋ္ဌရသီရိမြို့နယ် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုရုံးသို့ လာရောက် နိုင်ခြင်းမရှိသော ပြည်သူများအတွက် အပတ်စဉ်ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စုများ၌ ရွှေလျားပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုရုံးဖွင့်လှစ်၍ ပြည်သူများ၏လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိရာ ဇွန် ၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ဥက္ကဋ္ဌရသီရိမြို့နယ် ဇေယျသီရိရပ်ကွက်(ချင်းရွာ) အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ရွှေလျားပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုရုံးဖွင့်လှစ်ကာ ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ အိမ်ထောင်စုစုစုစုပေးသော ပြည်သူများအား စာရင်းပြုလုပ်ပေးရန် ကောက်ယူခြင်း၊ မွေးစာရင်းနှင့် သေစာရင်းလက်မှတ်များထုတ်ပေးခြင်း၊ ပုံစံ (၆၆) ပြုလုပ်ပေးခြင်း တို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။



“ကျွန်မကတော့ အိမ်ထောင်စုစုစုစုပေးသော လုပ်ငန်းတွေကို တစ်နေ့လုပ်မှ တစ်နေ့စားရတဲ့ဝင်ငွေရဲ့ ရှမ်းကန်နေရတော့ရုံနဲ့ အလှမ်းဝေးပြီး မသွားဖြစ်ပါဘူး။ အခုလို မြို့နယ်ကတာဝန်ရှိသူတွေ ရပ်ကွက်ထဲကွင်းဆင်းပြီး အချိန်ပိုင်းအတွင်း ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ပေးတဲ့အတွက် အတိုင်းမသိဝမ်းသာသလို ကျေးဇူးတင်ရှိတယ်” ဟု ရပ်ကွက်နေပြည်သူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

မင်းမင်းလတ်(မန်းတက္ကသိုလ်)

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် ခရိုင်အတွင်းရှိ ဝန်ထမ်းများတွေ့ဆုံ

ပဲခူးမြို့၊ မြို့တော်ခန်းမ၌ ဇွန် ၉ ရက်က အစိုးရအဖွဲ့၏မူဝါဒအတိုင်း ပြောင်းလဲရန် ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်းနှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဝန်ထမ်းများတက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။



ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဗာပွန်မြို့နှင့် ကမမောင်းမြို့တို့တွင် လျှပ်စစ်မီးအချိန်တိုးမြှင့် ဖြန့်ဝေဆောင်ရွက်ပေး

ဗာပွန် ဇွန် ၉ ကရင်ပြည်နယ် ဗာပွန်ခရိုင် ဗာပွန်မြို့နှင့် ကမမောင်းမြို့၌ ပြည်သူ့အတွက် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အတွင်း လျှပ်စစ်မီးပိုမိုသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် ပြည်နယ် ဘတ်ဂျက်ရန်ပုံငွေဖြင့် လျှပ်စစ်မီးအချိန်တိုးဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျောစိုးမှ ကိုရီးယား၊ ဂျပန်နဲ့ဗဟိုဥက္ကဋ္ဌကုမ္ပဏီက ခရီးစဉ်သစ်တွေ ပြေးဆွဲသွားမှာပါ။ ဒီအတွက် လိုအပ်တဲ့ လေယာဉ်မောင်းမယ်သစ်တွေ စနစ်တကျမွေးထုတ်ရေးကို အခုကတည်းက စတင် လုပ်ဆောင်နေပြီဖြစ်ပါတယ်” ဟု ကပ္ပတိန် ဦးသန်းထွန်းက ရန်ကုန်မြို့ကမ်းနားလမ်း မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းရုံးချုပ်၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဖွင့်လှစ်သော ၁ / ၂၀၁၆ လေယာဉ်မယ်သင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြောသည်။

ရုန်းတောင်ပြိုကျမှုကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် ရေကန် ရေမြောင်းများ ပြန်လည်တူးဖော်

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လများအတွင်း ချင်းပြည်နယ်၌ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခဲ့သဖြင့် ဟားခါးမြို့ ရုန်းတောင်ပြိုကျခဲ့မှုကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော ဟားခါးမြို့ ဈေးဟောင်းရပ်ကွက်ရှိ တော်လှန်ရေးရေကန်၌ ရေမြောင်းများ ပြန်လည်တူးဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် အမကဈေးဟောင်းကျောင်းအနီး ချောက်ကမ်းပါးများ မြေပြိုခဲ့မှုအခြေအနေတို့ကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆလိုင်လျှန်လွယ်သည် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်အဆင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဇွန် ၉ ရက်က သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။

ဟားခါး ဇွန် ၉ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လများအတွင်း ချင်းပြည်နယ်၌ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခဲ့သဖြင့် ဟားခါးမြို့ ရုန်းတောင်ပြိုကျခဲ့မှုကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော ဟားခါးမြို့ ဈေးဟောင်းရပ်ကွက်ရှိ တော်လှန်ရေးရေကန်၌ ရေမြောင်းများ ပြန်လည်တူးဖော်ဆောင်ရွက်နေ မှုအခြေအနေများကို မြေပုံကားချပ်များဖြင့် ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာ၌ လူနှင့်စက်ယန္တရားများ ထိခိုက်မှုမရှိအောင် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် လုပ်ငန်းများအချိန်မီပြီးစီးရေးတို့ကိုမှာကြားပြီး လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များကို ပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ပြည်နယ် ပြန်/ဆက်)





# အမေရိကန်သည် အိန္ဒိယနိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် မိတ်ဖက်ကောင်းနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်



ဝါရှင်တန် ဇွန် ၉  
အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် နာရီန္ဒြာမိုဒီသည် အိန္ဒိယနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံကြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု နှင့်လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များပိုမိုရင်းနှီးခိုင်မာစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး တောင်းဆိုလိုက်

ကြောင်း အမေရိကန်လွှတ်တော်၌ မိန့်ခွန်းမပြောမီကပြောခဲ့သည်။ ဝါရှင်တန်၌ အိန္ဒိယ ဝန်ကြီးချုပ်သည် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က အထက်လွှတ်တော်နှင့် အောက်လွှတ်တော်မှ ကိုယ်စား လှယ်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် ၎င်းက အမေရိကန်သည် အိန္ဒိယနိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် မိတ်ဖက်ကောင်း နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်း၏ရည်ရွယ်ချက်မှာ အိန္ဒိယပြည်သူများ ကြွယ်ဝချမ်းသာအောင် ကြံဆောင်ပေးရန်ပင်ဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

ထို့ပြင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအနေဖြင့် အိန္ဒိယ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများနှင့် ကူညီပေးမှုများ ပြုလုပ်ရန်လည်း အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ်က တောင်းဆိုခဲ့သည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှုန်းမှာနှစ်စဉ် ၇ ရာခိုင်နှုန်း ရှိသည်။

လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်များဆောင်ရွက်ရာတွင် အမေရိကန်-အိန္ဒိယခိုင်မာသော မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးသည် အိန္ဒိယသမ္မတရာမု ပစ်ဖိတ်ထိ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တည်ငြိမ် ရေးကို စွမ်းဆောင်နိုင်ကြောင်း ၎င်းကဆက်ပြောသည်။

ထို့ပြင် ဝန်ကြီးချုပ်ကတရုတ်နိုင်ငံ၏ တောင်တရုတ်ပင်လယ်နှင့် အိန္ဒိယသမ္မတရာ တို့၌ ရေကြောင်းဆိုင်ရာလှုပ်ရှားမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့် အတူ ပင်လယ်ပြင်သင်္ဘောသွား လာရာလမ်းကြောင်း၌ လုံခြုံရေးကိစ္စများ ဖြေဖြေ မှန်မှန်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဟုလည်း ရည်ညွှန်း၍ ပြောဆိုခဲ့သည်။

မိုဒီနှင့် အမေရိကန်သမ္မတဘားရက်အိုဘားမားသည် အင်္ဂါနေ့က ပြုလုပ်သည့် အစည်းအဝေး၌ ကာကွယ်ရေးစွမ်းအင် မြှင့်တင်နိုင်ရန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ရန် သဘောတူခဲ့သည်။

(အင်န်အိတ်ချ်ကေ)

## သမီးဖြစ်သူကို ပြန်ပေးဆွဲရန် ကြိုးပမ်းသူအား မိခင်က ခုခံကာကွယ်

ဗလော်ရီဒါ ဇွန် ၉

ဗလော်ရီဒါပြည်နယ် ဟာနန်ဒိုရှိ စတိုးဆိုင်တစ်ဆိုင်၌ သားအမိနှစ်ဦး ဈေးဝယ်ထွက်နေ စဉ် ၁၃ နှစ်အရွယ် သမီးဖြစ်သူကို ပြန်ပေးဆွဲရန် ကြိုးပမ်းနေသည့် အမျိုးသားတစ်ဦးအား မိခင်ဖြစ်သူမှ ခုခံကာကွယ်ရန် ကြိုးပမ်းသည့်အကြောင်း မှတ်တမ်းတင်ထားသည့် လုံခြုံရေးကင်မရာမှ ဝီဒီယိုဖိုင်ထွက်ပေါ်လာသည်။

ယင်းဝီဒီယိုဖိုင်ကို ဖေဖော်ဝါရီလတွင် တင်ခဲ့ပြီး ကြည့်ရှုသူ ၁ ဒသမ ၅ သန်းရှိသည်။ နေ့ခင်းကြောင့်တောင် မိခင်အရင်း၏ရှေ့၌ပင် ယခုကဲ့သို့ ပြုမူသည့်အတွက် ကြောက်ရွံ့မိကြောင်း ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ယင်းဝီဒီယိုဖိုင်အောက်တွင် မှတ်ချက်ပေးထားသည်။

မိခင်ဖြစ်သူ၏ တရုတ်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် ပြန်ပေးဆွဲရန် ကြိုးပမ်းသူ ဘိုနယ်လိုက အမျိုးသမီးငယ်ကို လွှတ်ပေးလိုက်ပြီး ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သည်။ သို့သော် ၎င်းကိုကားရပ်နားရာနေရာရှိ အားလပ်ရက်ယူထားသော မန်နေဂျာဂျွန်နသန်ဘန်ဟန်က ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။

မိခင်နှင့်သမီးဖြစ်သူ၏ အမည်များကိုဖော်ပြခြင်းမရှိသော်လည်း နှစ်ဦးစလုံး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဘိုနယ်လိုသည် ကလေးငယ်ကို နှိပ်စက်မှုနှင့် ပြန်ပေး ဆွဲရန်ကြိုးပမ်းမှုဖြင့် ဇွန် ၂၇ ရက်တွင် အမှုရင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ (ရိုက်တာ)

## တရုတ်ပြည် မြောက်ပိုင်းမှ မဟာတံတိုင်း ထပ်မံပေါ်ထွက်

ရှီကျားကျောင် ဇွန် ၉

တရုတ်ပြည်မြောက်ပိုင်း ဟူဘေးပြည်နယ်ရှိ ရေလှောင်ကန်မှ ဆယ်စုနှစ်လေးစုနီးပါး ရှိပြီဖြစ်သော မဟာတံတိုင်းအပိုင်းတစ်ခုကို တွေ့ရှိခဲ့သည်။

ယင်းတံတိုင်းအစိတ်အပိုင်းကို မင်မင်းဆက်အတွင်း နှစ်ပေါင်း၅၀၀ကျော်က တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းတံတိုင်းသည် တရုတ်ပြည်မြောက်ပိုင်းနှင့် အရှေ့မြောက်ပိုင်း တို့ကို ဖြတ်ကျော်ရာတွင် အလွန်အရေးကြီးသည်။

ထုထည်ကြီးမားလှသော ယင်းရေလှောင်ကန်ကို ၁၉၇၅ ခုနှစ်တွင် တည်ဆောက် ခဲ့သည်။ တံတိုင်းအစိတ်အပိုင်းမှာ ရေမျက်နှာပြင်မြင့်တက်လာသောကြောင့် နောက်ဆုံး တွင်မြုပ်လျှိုးပျောက်ကွယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

၎င်းရေလှောင်ကန်မှာ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် စက်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးပွားလာမှုကြောင့် ပျက်ဆီးသွားခြင်းဖြစ်သည်။ (ဆင်ဟွာ)

## အာဖရိကန် ဒုက္ခသည်များကို ကူညီရန် အီးယူအစီအစဉ်သစ်တစ်ခုရေးဆွဲ

အီးယူ ဇွန် ၉

ဥရောပသမဂ္ဂသည် လစ်ဗျားမှတစ်ဆင့် ဥရောပသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များ စီးဆင်းလာမှု ကိုလျှော့ချရန်အတွက် အကူအညီ ပေးရေး အစီအစဉ်သစ်တစ်ခုကို တင်ပြခဲ့ ကြောင်း ဘီဘီစီသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဥရောပသမဂ္ဂကော်မရှင်သည် ဂျော်ဒန်၊ လစ်ဗျား၊ အီသီယိုးပီးယားနှင့် နိုင်ဂျီးရီးယားအပါအဝင် အရှေ့အလယ် ပိုင်းနိုင်ငံကိုးခုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု များတိုးမြှင့်ထားကြောင်း သိရသည်။

ဥရောပသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီး ဒီမိုကရေစီအစီအစဉ်ပေါ် လော့စ်က ဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာအကူ အညီပေးရေးအစီအစဉ် ရန်ပုံငွေသည် ယူရို ၆၂ ဘီလီယံသို့ရောက်ရှိခဲ့ပြီဖြစ် ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

ယင်းရန်ပုံငွေကို အီရီသရီးယား၊ အီသီယိုးပီးယားနှင့် ဆူဒန်နိုင်ငံများ၏ လုံခြုံရေးအတွက် အသုံးပြု ရမ အပေါ် အငြင်းပွားနေဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လွန်ခဲ့သောနှစ်က မြေထဲပင်လယ် ကိုဖြတ်ပြီး ဥရောပသို့ဝင်ရောက်လာသော ဒုက္ခသည်များနှင့် စီးပွားရေးရွှေ့ပြောင်း အခြေချသူများသည် တစ်သန်းကျော် လာပြီဖြစ်ကြောင်း အများစုမှာ ဆီးရီးယား၊ အီရတ်၊ အာဖဂန်နစ္စတန်နှင့် လစ်ဗျားနိုင်ငံ တို့မှ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လာကြသူများ ဖြစ်သည်။

(ဘီဘီစီ)



## ဓားကိုင်ဆောင်လာသူကို ဖမ်းရန်ကြိုးပမ်းစဉ် အနားရှိလူများဒဏ်ရာရ

ဆစ်ဒနီ ဇွန် ၉

ဩစတြေးလျနိုင်ငံ ဆစ်ဒနီမြို့၌လူစည် ကားရာဈေးဝယ်စင်တာ၌ ဓားကိုင်ဆောင် ထားသည့် လူတစ်ဦးကို ရိုက်သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ဖမ်းဆီးခဲ့ရာ လူလေးဦးဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည်။



ရဲအရာရှိနှစ်ဦးက ဓားကိုင်ဆောင် ထားသည့်လူကို သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ အသက် ၆၀ နှင့် ၈၂ နှစ်ကြား အမျိုးသမီး သုံးဦးကျည်ဆန်ထိမှန်ခဲ့သည်။ ဓားကိုင် ဆောင်ပြီး ရဲအရာရှိထံ ချဉ်းကပ်ခဲ့သူ အမျိုးသားမှာ အသက် (၂၃ နှစ်) အရွယ် ဖြစ်ပြီး ၎င်းမှာလည်း ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

နယူးဆော့ဝေးလ်ပြည်နယ်မှ ဒုတိယ ရဲမင်းကြီး ဒန်းနစ်ကလစ်ဖိုဒ်က အဆိုပါ အမျိုးသားမှာ ကြီးမားသည့် အသားလုံး ဓားကို ကိုင်ဆောင်လာပြီး ရဲများက ၎င်းအနီးချဉ်းကပ်လာသောအခါ ရန်မူ ခဲ့သည်ဟု ပြောသည်။ ကံမကောင်းစွာပင် ဘေးမှရပ်ကြည့်နေသူများ ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။ ဒဏ်ရာရရှိသူများ၏ အခြေအနေမှာ အသက်အန္တရာယ်မရှိမိရ

ကြာသပတေးနေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့ သည့် အဆိုပါပစ်ခတ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ လွတ်လပ်သော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုက စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်မည် ဖြစ်သည်။ ဆစ်ဒနီမြို့ မြောက်ပိုင်း အော်ဂဲနစ်သီးနှံ ဈေး၌ မှုမမှန်သည့်လူတစ်ဦးကို ဈေးဝယ် သူများက သတိပြုမိပြီးနောက် ရဲများကို ခေါ်ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရမ။ ဓားကိုင်ဆောင်ထားသူမှာ စိတ်ရော ဝါဂျဏ္ဍနမှ ပျောက်ဆုံးသွားသူတစ်ဦး ဖြစ်ပြီး ၎င်းကိုရှာဖွေရန် ကြိုးစားမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ၎င်းကပြောသည်။ (အဘီစီ)

# အာရှဒေသ လုံခြုံရေးအပေါ် ဥရောပနိုင်ငံများ အာရုံစိုက်လာ

## တင်လင်းအောင်

ဥရောပလုံခြုံရေးထိပ်တန်းခေါင်းဆောင်များနှင့် အရာရှိများသည် စင်ကာပူတွင် မကြာသေးမီက ကျင်းပသော ရှန်ဂရီလာဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ယင်းအစည်းအဝေးတွင် အာရှလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အခြေခံအုတ်မြစ်များကို ထိန်းသိမ်းရန် အရေးကြီးသော စစ်ရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်မှုများပြုလုပ်ရန် ကတိကဝတ်ပြုခဲ့သည်။

ပြင်သစ်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဂျင်းယူဗင်လီထရီယန်က ဥရောပ၏ စစ်ရေးယာဉ်များကို အရှေ့တောင်အာရှတွင် ဖြန့်ဖြူးမှုများပြုလုပ်မည့် အလားအလာများကို ပြောကြားနေစဉ် လာမည့်အနာဂတ်တွင် ဗြိတိသျှ၏စစ်ရေးဆိုင်ရာများကိုလည်း အရှေ့တောင်အာရှတွင်ဖြန့်ဖြူးမှုအထူးအရေးကြီးကြောင်း ဗြိတိသျှကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး မိုက်ကယ်ဖယ်လွန်က အရိပ်အမြှင်ပြောကြား သည်။ ထိုကဲ့သို့ပြောကြားမှုများသည် ဥရောပနိုင်ငံများက တောင်တရုတ်ပင်လယ်

ပင်လယ်အရေးကိစ္စအပေါ် နှုတ်ဆိုတော်မူခြင်းဖြင့် အာရှ၏ ရေပိုင်နက်အရေးများအပေါ် မပါဝင်ကြောင်းပြသလိုက်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ တောင်တရုတ်ပင်လယ်အရေးတွင် မပါဝင်ခြင်းကြောင့် ဗြိတိသျှကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး မိုက်ကယ်ဖယ်လွန်က သီးခြားအကြံအစည်များရှိနေနိုင်ကြောင်း ထင်မြင်ယူဆရမည်ဖြစ်သည်။ မိုက်ကယ်ဖယ်လွန်သည် ၎င်းနိုင်ငံတွင် အသစ်တည်ဆောက်ထားသော လေယာဉ်တင်စစ်သင်္ဘောနှစ်စင်းအနက် တစ်စင်းကို



အရေးတွင် ပိုမိုအာရုံစိုက်လာကြောင်း ညွှန်ပြနေသည်။ ဟိုးအရင်အချိန်ကာလများလို ဥရောပနိုင်ငံများက အာရှ၏လုံခြုံရေးဆိုင်ရာများတွင် အဓိကပံ့ပိုးသူအဖြစ် ပြန်လည်မရရှိမီအခြေအနေတွင် အာရှနိုင်ငံများအနေဖြင့်လည်း ၎င်း၏လုံခြုံရေးဆိုင်ရာအခြေခံအုတ်မြစ်များကို ထိန်းသိမ်းအကောင်အထည်ဖော်ရန် အချိန်အတော်ယူရဦးမည်ဖြစ်သည်။ ဥရောပနိုင်ငံများအနက် ဗြိတိန်သည် အရှေ့အလယ်ပိုင်းနှင့် အာဖရိကတစ်ဝိုက်တွင် စစ်ရေးဆိုင်ရာ ဖြန့်ဖြူးမှုများကို နှစ်ပေါင်းအတော်များများ အလေးအနက်ထားဆောင်ရွက်ပြီးနောက် အရှေ့တောင်အာရှကို ၎င်း၏စစ်ရေးဆိုင်ရာများဖြန့်ဖြူးမှုအဖြစ် အပြင်းအထန်ကြိုးစားနေသည်။ ဗြိတိန်သည် ဂျပန်နှင့်စစ်ရေးမဟာဗျူဟာ ဖြန့်ဖြူးဆောင်ရွက်မှုကို ခဏတာအဆုံးသတ်ခဲ့ပြီးနောက် တောင်ကိုရီးယားနှင့် စစ်ရေးဆိုင်ရာဖလှယ်မှုများ ပြုလုပ်လာခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချုပ်များကိုလည်း ဝီယက်နမ်နှင့် လက်မှတ်ရေးထိုးရုံသာမက ၎င်း၏အင်အားကို စင်ကာပူအထိပါချဲ့ထွင်ခဲ့သည်။ ဗြိတိန်ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကွန်ရက်များသည် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများအထိ ကြီးမားကျယ်ပြန့်လာခဲ့သည်။ ဗြိတိန်-ဂျပန်လေကြောင်းဆိုင်ရာ စစ်ရေးဆောင်ရွက်မှုများကို နိုဝင်ဘာတွင်ပြုလုပ်ရန်စီစဉ်ထားသည်။ ဗြိတိန်သည် လွန်ခဲ့သောနှစ်က လန်ဒန်တွင် တရုတ်သမ္မတရီကျင့်ဗျင်အား လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲလက်ခံပြီး တရုတ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများအပေါ် ချဉ်းကပ်မှုများ တိုးမြှင့်လာခဲ့သည်။ ဗြိတိန်သည် အုတ်အော်သောင်းတင်းဖြစ်နေသော တောင်တရုတ်

အရှေ့တောင်အာရှတွင် ဖြန့်ဖြူးမှုမည်ထင်မြင်ယူဆချက်ကို ပျက်ပြယ်စေချင်နေသည့်သဘောဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း ယင်းအစီအစဉ်သည် ၂၀၂၀ အစောပိုင်းကာလများတွင် ဖြစ်နိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်းသိရသည်။ ဗြိတိန်သည် အာရှတွင် အမြဲတမ်းလေတပ် အခြေစိုက်စခန်း တည်ဆောက်မည်အစီအစဉ်ကို မဆုံးဖြတ်ရသေးသည့်အတွက် လေယာဉ်တင်သင်္ဘောများ၏ လုပ်ငန်းဆောင်တာ တာဝန်များသည် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးတစ်ခုလိုဖြစ်နေသည်။ ထို့ကြောင့် အရှေ့တောင်အာရှအတွင်း ဗြိတိန်၏စစ်ရေးဆိုင်ရာ အခင်းအကျင်းသည် သိသာမြင်သာရှိလာသော်လည်း ထူးထူးခြားခြားဖြစ်လာသေးပေ။ နိုင်ငံရေးအရ ပြင်သစ်သည် အကောင်းဆုံးအနေအထားတွင်ရှိသည်ဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ပြင်သစ်သည် စင်ကာပူ-မလေးရှားနှင့်လည်း စစ်ရေးဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများရှိသလို အိန္ဒိယနှင့် ဩစတြေးလျတို့နှင့်လည်း စစ်ရေးဆိုင်ရာသဘောတူစာချုပ်များ ချုပ်ဆိုထားသည်။ ထို့ပြင် အာရှဒေသတွင်းနိုင်ငံများနှင့်လည်း နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာဆွေးနွေးမှုများ ပိုမိုစိတ်ပါဝင်စားစွာ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ ထိုကဲ့သို့ ပြင်သစ်သမ္မတဖရန်ဆွာဟော်လန်၏ အာရှဒေသစစ်ရေးဆိုင်ရာ ချဉ်းကပ်မှုများကို အကဲခတ်ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် အာရှဒေသတွင် ပြင်သစ်၏ စစ်ရေးဆိုင်ရာအခင်းအကျင်းသည် ပိုမိုထင်ရှားလာဖွယ်ရှိသည်ဟု ယူဆရမည်ဖြစ်သည်။ ရှေးဦးစွာ ပြင်သစ်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဂျင်းယူဗင်လီထရီယန်က အာရှတွင် ဥရောပ၏တည်ရှိမှုကို မြင်သာထင်သာရှိလာစေရန်အလို့ငှာ ရေတပ်ကင်းလှည့်အဖွဲ့

များနှင့် ညှိနှိုင်းမှုများပြုလုပ်ရန် အခြားဥရောပနိုင်ငံများအား တိုက်တွန်းမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး အပြင်းပွားတောင်တရုတ်ပင်လယ်အတွင်း ရေကြောင်းသွားလာမှုအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ လွတ်လပ်ခွင့်များကိုလည်း ဆုပ်ကိုင်ထားရှိဖို့ဆိုသည်မှာ ခဲရာခဲဆစ်ကိစ္စဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ ရေတပ်ကင်းလှည့်အဖွဲ့များနှင့် ညှိနှိုင်းမှုများပြုလုပ်သည်ဆိုရာ၌ အာရှတွင် ဥရောပ၏အမြဲတမ်းတည်ရှိမှုကို ဖြစ်ပေါ်စေရန်အတွက်ဖြစ်ပြီး ကုန်ကျစရိတ်များကိုလည်း လျော့ချနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ မစ္စတာလီထရီယန် စင်ကာပူတွင် မဆွေးနွေးခင် ဥရောပနိုင်ငံများအကြား ဦးစားပေးလျှို့ဝှက်ဆွေးနွေးတိုင်ပင်မှု၏ အကျိုးရလဒ်ကိုဖန်တီးနိုင်ခဲ့ပါက ပြင်သစ်၏အဆိုပြုချက်သည် ပိုမိုထိရောက်မည်ဖြစ်သည်။ အမှန်တကယ်တော့ ထိုကိစ္စမျိုးနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဥရောပနိုင်ငံများအကြား ဆွေးနွေးတိုင်ပင်မှုမျိုးသည် ကနဦးအဆင့်သာသာရှိသေးသည်။ ဤနေရာတွင် ပြင်သစ်၏ ထိုးထွင်းလွှမ်းခြုံမှုသည် အခြားဥရောပနိုင်ငံများထက် ပိုမိုထင်သာမြင်သာရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် မစ္စတာလီထရီယန်သည် ထိုကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပါဝင်လာနိုင်သည့်ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများစာရင်းသည် ကန့်သတ်မှုများရှိနိုင်ကြောင်းကိုလည်း သိထားသည်။ ယခုအခါတွင် ဂျာမနီနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့စစ်ရေးအခင်းအကျင်းကို ပြန်လည်သုံးသပ်နေရပြီဖြစ်သလို ဥရောပနိုင်ငံများသည်လည်း ထိုအတူဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း ဥရောပသည် ဒေသတွင်းနိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို အာရုံစိုက်နေချိန်တွင် ဂျာမနီသည် ၎င်းတို့၏စစ်ရေးဆိုင်ရာတည်ရှိမှုကို ဥရောပအလယ်ပိုင်းအိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများအထိ အရှိန်မြှင့်ဖြန့်ဖြူးလျက်ရှိသည်။ လွန်ခဲ့သောနှစ် ရှန်ဂရီလာ ဆွေးနွေးပွဲတွင်လည်း ဥရောပနိုင်ငံခြားရေးရာမူဝါဒအကြီးအကဲ မစ္စစ် ဖယ်ဒီရီကာ မိုဂ်ရီနီက တောင်တရုတ်ပင်လယ်အရေးတိုက်ရိုက်မဖော်ပြခဲ့ပေ။ မည်သို့ဆိုစေ ဗြိတိန်နှင့် ပြင်သစ်တို့၏ လက်ရှိအခြေအနေအရ အရှေ့တောင်အာရှတွင် စစ်ရေးဆိုင်ရာ ဖြန့်ဖြူးမှုများပြုလုပ်ရန် ရုပ်လုံးပေါ်ဖို့ အချိန်အတော်ယူရဦးမည်ဖြစ်သည်။ ရည်ရွယ်ချက်များ ထင်သာမြင်သာရှိနေသော်လည်း ဥရောပနိုင်ငံများ၏ ရှုထောင့်သည် တစ်မျိုးတစ်ဖုံ ဖြစ်ပေါ်လာမည်လားဆိုသည်ကို စောင့်ကြည့်ရဦးမည်ဖြစ်သည်။ ကိုးကား-နယူးစထရိတ်တိုင်းမ်

### နိုင်ငံရေးအရ ပြင်သစ်သည် အကောင်းဆုံး အနေအထားတွင်ရှိသည်ဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ပြင်သစ်သည် စင်ကာပူ-မလေးရှားနှင့်လည်း စစ်ရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများရှိသလို အိန္ဒိယနှင့် ဩစတြေးလျတို့နှင့်လည်း စစ်ရေးဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်များ ချုပ်ဆိုထားသည်။ ထို့ပြင် အာရှဒေသတွင်း နိုင်ငံများနှင့်လည်း နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာဆွေးနွေးမှုများ ပိုမိုစိတ်ပါဝင်စားစွာ ပြုလုပ်လျက်ရှိ

## မီဒီယာများ၏ ဒရုန်းယာဉ်အသုံးပြုခြင်းကို အာဖဂန်နစ္စတန်အာဏာပိုင်များတားမြစ်

### ကဘူးလ် ဇွန် ၉

အာဖဂန်နစ္စတန်အာဏာပိုင်များသည် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က မီဒီယာကုမ္ပဏီများကို ဒရုန်းကင်မရာများအသုံးပြု၍ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာသတင်းများ ထောက်လှမ်းခြင်းကို တားမြစ်လိုက်ကြောင်း နယူးစထရိတ်တိုင်းမ်သတင်းတွင်ဖော်ပြခဲ့သည်။ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးက လုံခြုံရေးဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများအတွက် ပြဿနာများဖြစ်ပေါ်စေနိုင်ခြင်းကြောင့် ပြည်တွင်းပြည်ပ သတင်းမီဒီယာများအား ဒရုန်းကင်မရာများကို အသုံးမပြုရန် ကြေညာလိုက်ကြောင်း ယင်းဌာန၏သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ ယင်းကြေညာချက်သည် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး မည်သို့မည်ပုံပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း အတိအကျသတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားခြင်းမရှိသော်လည်း မကြာသေးမီက အစိုးရဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြမှုများအတွက် သတင်းရယူနေစဉ် ကဘူးလ်ရှိ သမ္မတနန်းတော်အပေါ်တွင် ပြည်တွင်းမီဒီယာကုမ္ပဏီမှ ဒရုန်းယာဉ်တစ်စင်း ဖြတ်ကျော် ပျံသန်းပြီးနောက် ထိုကဲ့သို့ တားမြစ်သည့်ကြေညာချက် ထွက်ပေါ်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အမေရိကန်နီးဆောင်မဟာမိတ်တပ်ဖွဲ့များသည် သောင်းကျန်းသူ သူပုန်များကို ဆန့်ကျင်နိုင်ရန်အတွက် ဒရုန်းယာဉ်များကို တွင်ကျယ်စွာ အသုံးပြုလျက်ရှိသည်။ ရှားပါးသောတိုက်ခိုက်မှုအဖြစ်အမေရိကန် ဒရုန်းယာဉ်တစ်စင်းသည် တာလီဘန်ခေါင်းဆောင် မူလာအက်ရှိတာ မန်ဆော့ကို လွန်ခဲ့သောလက သတ်ဖြတ်နိုင်ခဲ့သည်။ (နယူးစထရိတ်တိုင်းမ်)



မကြာသေးမီက အစိုးရဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြမှုများအတွက် သတင်းရယူနေစဉ် ကဘူးလ်ရှိ သမ္မတနန်းတော်အပေါ်တွင် ပြည်တွင်းမီဒီယာကုမ္ပဏီမှ ဒရုန်းယာဉ်တစ်စင်း ဖြတ်ကျော်ပျံသန်းနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်



ကျေးရွာများ

ကောလင်းမြို့ပေါ် (၆)ရပ်ကွက်၌ ယနေ့နံနက် ၄ နာရီမှစတင်၍ တောင်ကျရေများ စီးဆင်းလာရာ နံနက် ၆ နာရီတွင် တစ်မြို့လုံးနီးပါးမျှ ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး (အပေါ်ပို) အချို့နေရာများ၌ ရေအနက် ၁၀ ပေအထိ နစ်မြုပ်ပျက်စီးခဲ့ကာ အမျိုးသား နှစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဒေသခံများ၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

ကောလင်းမြို့သည် နှစ်စဉ်ရေလွှမ်းမူဒဏ်ကို ခံစားရပြီး ယမန်နှစ်ဇူလိုင် ၁၉ ရက် ကလည်း ပြင်းထန်သောရေကြီး ရေလျှံမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ကျေးရွာပေါင်း ၁၇ ရွာ ရေလွှမ်း ခဲ့သည်။

“အခုရေကြီးမှုဟာ ဒီနှစ်အတွက် ပထမဆုံးပါ။ ကောလင်းမှာ နှစ်စဉ်ဖြစ်ပါတယ်။ နည်းတာနဲ့ များတာပဲကွာပါတယ်။ ထမင်းထုပ်ဝေတာနဲ့ ချက်ပြုတ်ရေးအတွက် လိုအပ်တဲ့ဆန်၊ ကြက်ဥ၊ သောက်ရေသန့်စတာတွေကို ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတွေ ရယ်၊ နယ်မြေခံတပ်ရင်း၊ ကောလင်းမြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ပရဟိတ အသင်းနဲ့ မြို့ပေါ် (၆) ရပ်ကွက်က အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတွေနဲ့ ကမ္ဘောဇဘဏ်က ဝန်ထမ်း တွေစုပေါင်းပြီး လက်တလောဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်” ဟု မြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပရဟိတအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက် ကောလင်းဘဏ်ခွဲတာဝန်ခံ ဦးတင်လင်းက “ကျွန် တော်တို့ ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာ ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌရဲ့ ညွှန်ကြား ချက်နဲ့ ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ခြင်းရင်း ရေဘေးသင့်ပြည်သူတွေနေလယ်စာနဲ့ ညစာ စားသောက်နိုင်ဖို့ ဒေသခံတွေနဲ့ ပူးပေါင်းပြီးဝန်ထမ်းတွေကိုယ်တိုင် ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြပါတယ်။ အချို့ကားနဲ့ သွားလို့ရတဲ့နေရာတွေကို ကားနဲ့သွားပြီး ထမင်းထုပ်ဝေခဲ့ ပါတယ်။ ရေကျသွားရင်တော့ စိုးရိမ်စရာမရှိပါဘူး။ အကယ်၍ ရေမကျသေးဘူးဆို ရင်လည်း ဖောင်ဒေးရှင်းအနေနဲ့ လိုအပ်တာတွေကို ကူညီဆောင်ရွက်သွားမှာပါ” ဟု ပြောကြား သည်။

ယခုရေကြီးရေလျှံမှုသည် ဝန်းသို မြို့၌ ယမန်နေ့ညက မိုးရေချိန်လက်မ ၁၀ ဒသမ ၃၅ လက်မ ရွာသွန်းခြင်းကြောင့်လည်းကောင်း၊ ကုန်းမြင့်ပိုင်းဒေသများ၌ သစ်တောများပြုန်းတီးမှုကြောင့် တောင်ကျချောင်းရေများ မြေခိုမိုင်းသို့ အထိန်း အကွပ်မဲ့ စီးဆင်းမှုကြောင့် ဖြစ်ပွားရကြောင်း ဒေသခံများက သုံးသပ်ပြောကြားသည်။ ယခုဖြစ်ခဲ့ကြောင့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များဖြစ်သော ကျော်စေယျ၊ မြောက်အင်း၊ စက်ရုံလယ်ပြင်၊ ဈေးရုံပိုလ်တို၊ မြို့ကုန်းမြို့ရပ်ကွက်များရှိ နေအိမ်များ၊ ကျောင်းများ၊ ဆေးရုံနှင့် ရဲစခန်းဝင်းအတွင်းသို့ပါ ရေများဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး နေအိမ် ၄၀၀၀ ခန့် ရေဘေးဒဏ်ခံခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။

ဝန်းသို

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်းသိုမြို့နယ်၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ဇွန် ၉ ရက် နံနက် ၃ နာရီခန့်က ဒေါင်းမြူးချောင်း ရေလျှံတက်လာပြီး ဝန်းသိုမြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက်အချို့နှင့် ကျေးရွာများတွင် ရေဝင်ရောက်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“အခုလိုရက်တရက် မိုးကြီး၍ ရေလျှံမှုကြောင့် ဝန်းသိုမြို့ပေါ်ရှိ ဆီဆုံကုန်း၊ ကျဗိုင်းကုန်း၊ ပုဇွန်တောင်၊ အရှေ့ရေ၊ ဥယျာဉ်တော်၊ ကြီးကြားကွင်းရပ်ကွက်နှင့် မန်ကျည်းကုန်း၊ မြိုင်စေယျာ၊ ဇီးဖြူပင်၊ ဝေ့ကြီး၊ လက်ပံကြီးတော၊ အုတ်ဖို၊ သရက် အိုက်၊ ရှမ်းစု၊ မြေယားကုန်း၊ စိန်လည် စတဲ့ ကျေးရွာတွေက လူနေအိမ်တွေနဲ့ စာသင်ကျောင်းတွေကို ရေများ နှစ်ပေခန့်ဝင်ရောက်ခဲ့ပါတယ်။ ကြီးကြားကွင်းရပ် ကွက်မှာရှိတဲ့ ဦးဝင်းမြင့်ရဲ့ကြက်ခြံက ကြက်တွေအကောင် ၇၀၀ လောက် သေဆုံးမှု ဖြစ်ပွားပြီး၊ ရပ်ကွက်နဲ့ ကျေးရွာချင်းဆက် သစ်သားတံတားအချို့ ရေမော့ပါပျက်စီး မှုတွေ၊ မြို့ပေါ်နဲ့ ကျေးရွာတွေမှာ သိုလှောင်ထားတဲ့သီးနှံတွေ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုတွေ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါတယ်” ဟု မြို့နယ်မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ဝန်းသိုမြို့နယ်တွင် နှစ်ညဆက်တိုက် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခဲ့ပြီး ဇွန် ၉ ရက် နံနက် ၅ နာရီခန့်တွင် ရေများပြန်လည်ကျဆင်းသွားခဲ့ကာ ရေဝင်ရောက်မှုများကြောင့် လူအသေအပျောက်မရှိကြောင်းနှင့် ဒေသဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် နယ်မြေခံတပ် များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များက လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။



ပင်လည်ဘူး

ထိုပြင် ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်တွင် မိုးရေချိန် ၃ ဒသမ ၄၂ လက်မရွာသော်လည်း တောင်ကျ ရေအရှိန် လျင်မြန်မှုကြောင့် ကောလင်း-ပင်လည်ဘူးသွား လမ်းမိုင် ၇ မိုင်ရှိ တံတားချဉ်းကပ်ခုံ ပြိုကျပြတ်တောက်၍ (ပေပင်စု+အလယ်စု)ကျေးရွာ မြေလင်းခံစား ချောင်းရေလျှံမှုကြောင့် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးမှူးဌာနခွဲ ပြိုကျပျက်စီး၊ အထက ကျောင်း အုတ်တံတိုင်းများပြိုကျပျက်စီး၊ မြေလင်းရွာရှိ အစိုးရပိုင်အမှတ်-၂၄ သစ်စက် အားလုံး ရေထဲပါသွားခဲ့သည်။ မြေလင်းချောင်းထိပ် ပင်လည်ဘူးသွားရာဘက် ကမ်းပါးရှိ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်၊ စားသောက်ဆိုင်တန်းအားလုံး ရေမြုပ်၊ နံကပ်နှစ်ထပ် တိုက်တစ်လုံးရေထဲမော့ပါခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း - ငွေအိုး(ကသာ)၊ သီဟထွန်း၊ (တိုင်းဒေသကြီး ပြန်/ဆက်) ဓာတ်ပုံ - တင်လင်း(ကောလင်း)၊ (ပြန်/ဆက်)

ကောလင်းမြို့ ရေရှစ်မြုပ်ရာရပ်ကွက်များ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ကောလင်း ဇွန် ၉ ကောလင်းမြို့သို့ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်နှင့်အဖွဲ့ ဇွန် ၉ ရက် ညနေ ၄ နာရီခန့်တွင် ရောက်ရှိလာပြီး မိုးရွာ၍ ရေရှစ်မြုပ်သည့်မြို့ပေါ်(၆)ရပ်ကွက်အား လှည့်လည်ကြည့်ရှု ကာ စက်ရုံလယ်ပြင်ရပ်ကွက်ရှိ အလယ်ကျောင်းဘုန်းကြီးကျောင်း၌ ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးအတွက် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနသို့ ရေစုပ်စက် နှစ်စုံ၊ ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးအတွက် Hygen Kid နှစ်ခု၊ FamilyKid ပုံ၊ ၂၅၀ နှင့် ခေါက်ဆွဲခြောက်ထုပ်ဝါးစာတို့အား သက်ဆိုင်ရာ မြို့မမြို့ဖများသို့ လှူဒါန်းခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ကောလင်းမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့သွားရောက်၍ ဆေးရုံတက်လူနာများအားကြည့်ရှုကာ အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးအတွက် ဆေးသေတ္တာနှစ်စုံ လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ လူ့အောင်(ကသာ)

Advertisement for Aung Myint Moh Min Insurance Company Limited, featuring a logo and detailed text in Burmese regarding insurance services and contact information.



ကျောစုံမှ ပြည်တွင်းလိဂ်ပြိုင်ပွဲပြီးဆုံးမှသာ စခန်းဝင် လေ့ကျင့်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ဩဂုတ်လ နောက်ဆုံးပတ်တွင် စတင်လေ့ကျင့်ရန် စီစဉ်ထားပြီး လိဂ်ပြိုင်ပွဲကြားရက်များတွင် လေ့ကျင့်ရန် ကလပ်အသင်းများနှင့် ညှိနှိုင်းမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အသင်းသည် စက်တင်ဘာ ၄ ရက်တွင် မလေးရှားအသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲယှဉ်ပြိုင် ကစားရန်စီစဉ်ထားပြီး ယင်းခြေစမ်းပွဲအပြီးတွင် ဥရောပနိုင်ငံများသို့ သွားရောက်လေ့ကျင့်ကာ ခြေစမ်းပွဲများယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ဥရောပခရီးစဉ်အပြီးတွင် အောက်တိုဘာလ၌ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံသို့ ထပ်မံသွားရောက်

မည်ဖြစ်ပြီး နိုဝင်ဘာလဆန်းပိုင်းတွင် ဆူဇူးကီးဇလားပြိုင်ပွဲ အကြိုနောက်ဆုံး နိုင်ငံတကာခြေစမ်းပွဲယှဉ်ပြိုင်ကစားမည် ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ဆူဇူးကီးဇလားပြိုင်ပွဲအတွက် မေလမှ စတင်ပြင်ဆင်လျက်ရှိပြီး ဇွန်လဆန်းပိုင်းကကျင်းပခဲ့သည့် လေးနိုင်ငံပြိုင်ပွဲတွင် တတိယနေရာသာ ရရှိခဲ့သည်။ မြန်မာ အမျိုးသမီးအသင်းသည် တောင်ကိုရီးယားလက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲအပြီးတွင် လေ့ကျင့်မှု ခေတ္တရပ်နားခဲ့ပြီး ဇွန် ၁၀ ရက်တွင် ပြန်လည်လေ့ကျင့်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ အမျိုးသမီးအသင်း ယှဉ်ပြိုင်မည့် အာဆီယံအမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ဇူလိုင် ၂၆ ရက်မှ ဩဂုတ် ၄ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး မန္တလေးမြို့ရှိ မန္တလေးသီရိကင်း၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် အဆိုပါ

ပြိုင်ပွဲအတွက် ယခုနှစ်ဆန်းပိုင်း ကတည်းကစတင်လေ့ကျင့်ခဲ့ပြီး နယ်သာလန်နိုင်ငံသား နည်းပြချုပ်ရော်ဂျာရိုင်းနာသည် ဖေဖော်ဝါရီလနောက်ဆုံးပတ်တွင် စတင်ကိုင်တွယ်ခဲ့သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် မေလအတွင်း က ဂျပန်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်ကာ ခြေစမ်းပွဲ ငါးပွဲကစားခဲ့ပြီး ဇွန် ၄ ရက်နှင့် ၇ ရက်တွင် တောင်ကိုရီးယားလက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် ရန်ကုန်မြို့၌ ခြေစမ်းပွဲနှစ်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် နောက်ဆုံးခြေစမ်းပွဲအဖြစ် ဇူလိုင် ၉ ရက်တွင် မန္တလေးသီရိကင်း၌ ထိုင်းလက်ရွေးစင်အမျိုးသမီးအသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ယခုနှစ်အတွင်း အာဆီယံ၏ အဆင့်မြင့်ဆုံးဘောလုံးပြိုင်ပွဲနှစ်ခုကို အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။



**ဂေါက်ရိုက်ပြိုင်ပွဲ(ဒုတိယ)ပွဲစဉ် ပဲခူး၌ကျင်းပ**  
 ပဲခူး ဇွန် ၉ မြန်မာ့ပြည်တွင်းပတ်လည်ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ(ဒုတိယ)ပွဲစဉ်အား ဇွန် ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပဲခူးမြို့ ဟံသာဝတီဂေါက်ကွင်း၌ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ဦးဝင်းသိန်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးအောင်ကျော်ဇော၊ မြဝတီဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ စစ်ရေးချုပ်ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဆန်းဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အလှည့်ကျ ဂေါက်သီးရိုက်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကာ(ပထမ) ဇွန် ၁၈ ကျင်းပြိုင်ပွဲကို စတင်ကျင်းပသည်။ ပြိုင်ပွဲတွင် ပညာရှင်အဆင့် ၂၈ ဦး၊ ဝါသနာရှင်အဆင့် ၇၈ ဦး(အမျိုးသား)၊ ဝါသနာရှင် အဆင့် ၁၀ ဦး (အမျိုးသမီး) စုစုပေါင်း ၁၁၆ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည်။ **ဦးသော်ဝင်**



**ကိုပါအမေရိကဖလား အုပ်စုပွဲစဉ် ဘရာဇီးတို့ ဟေတီကို ဂိုးပြတ်နိုင်**

ကိုပါအမေရိကဖလား အုပ်စု(ခ)မှ ပွဲစဉ် (၂)ကို ဇွန် ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ဘရာဇီးက ဟေတီကို ခုနစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် ဂိုးပြတ်အနိုင် ရရှိပြီး အီကွေဒေါနှင့် ပီရူးတို့ပွဲတွင် တစ်ဖက် နှစ်ဂိုးစီ သရေရလဒ်ဖြင့် ပြီးဆုံးခဲ့သည်။ ဘရာဇီးနှင့် ဟေတီပွဲတွင် ပထမပိုင်း၌ ဘရာဇီးတိုက်စစ်မှူး ကော်တင်ဟိုက ပွဲချိန် ၁၄ မိနစ်နှင့် ၂၉ မိနစ်တွင် သွင်းယူခဲ့ပြီး ပွဲချိန် ၃၅ မိနစ်တွင် ကွင်းလယ်ကစားသမား အောဂတ်စ်တိုက ဘရာဇီးအတွက်တတိယမြောက်ဂိုးကို ခေါင်းတိုက် သွင်းယူခဲ့သည်။ ဒုတိယပိုင်း ၅၉ မိနစ်တွင် လူစားဝင်လာသော ဂါဘရီရယ်ကဘရာဇီးအတွက် လေးဂိုးမြောက်ဂိုးကို သွင်းယူခဲ့သည်။ ဘရာဇီးအတွက် ငါးဂိုးမြောက်ဂိုးကို ပွဲချိန် ၆၇ မိနစ်တွင် လူးကပ်စ်လီမာက သွင်းယူခဲ့ပြီး ဟေတီအတွက် တစ်လုံးတည်းသော ချေပဂိုးကို မိနစ် ၇၀ တွင် ဂျိမ်းစ်မာဆယ်လင်က သွင်းယူခဲ့သည်။ ပွဲချိန် ၈၆ မိနစ်တွင် အောဂတ်စ်တိုက ဘရာဇီးအတွက် ထပ်မံသွင်းယူခဲ့ပြီး ပွဲပြီးခါနီး မိနစ် ၉၀ တွင် ကော်တင်ဟိုက ဟက်ထရစ်သွင်းဂိုးနှင့် ဘရာဇီးအတွက် ခုနစ်ဂိုးမြောက်ဂိုးကို သွင်းယူခဲ့သည်။ အီကွေဒေါနှင့် ပီရူးပွဲ၌ ပီရူးအသင်းသည် ပွဲချိန်ငါးမိနစ်တွင် ခရစ်တိုနီးကျူးဗာက ဦးဆောင်ဂိုးသွင်းယူခဲ့ပြီး ၁၃ မိနစ်တွင် ဖလိုရက်စ်က သွင်းယူခဲ့၍ ပီရူးအသင်း နှစ်ဂိုးအသာဖြင့် ဦးဆောင်နေသော်လည်း ပွဲချိန် ၃၉ မိနစ်တွင် အန်နာဗလန်စီယာက အီကွေဒေါအတွက် ချေပဂိုးတစ်ဂိုးသွင်းယူခဲ့သည်။ ဒုတိယပိုင်း ၄၉ မိနစ်တွင် အီကွေဒေါအတွက် ဒုတိယမြောက်ချေပဂိုးကို ဘိုဘာနစ်က သွင်းယူခဲ့သည်။ အုပ်စု(ခ)တွင် ဘရာဇီးနှင့် ပီရူးတို့ ရမှတ် လေးမှတ်စီရရှိခဲ့ပြီး အီကွေဒေါက နှစ်မှတ်နှင့် ဟေတီအသင်းမှာ အမှတ်မရရှိသေးပေ။ ဇွန် ၁၁ ရက်တွင် အုပ်စု(ဃ)မှ ချီလီနှင့် ဘိုလီဗီးယားတို့ နံနက် ၅ နာရီခွဲတွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်ပြီး အာဂျင်တီးနားနှင့် ပနားမားတို့ နံနက် ၈ နာရီတွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ **သီဟ**

**ကျေးဇူးတင်ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း**

နေ့တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများနေထိုင်ရာ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ ဘော်ဆိုင်းဒေသတွင် ရှေးယခင် မိဘဘိုးဘွားများအဆက်ဆက် ကပင် သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေမရရှိခဲ့သော်ငြားလည်း ယနေ့အချိန်တွင် “ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်း” ပိုင် အင်္ဂလန်နိုင်ငံလုပ် DANDO ရေတွင်းတူးစက်သစ်ကြီးဖြင့် တူးဖော်ပေးခဲ့ရာ ယခင်က အကြိမ်ကြိမ် ကြိုးစားတူးဖော်ခဲ့သော်လည်း ရေမရရှိခဲ့သည့် နေရာတွင် “ရွှေ” နှင့် မလဲနိုင်သည့် “ရေ” ကို အဆင်ပြေစိတ်ချမ်းမြေ့စွာ ရရှိသုံးစွဲနိုင်ပြီဖြစ်ပါသဖြင့် အထူးပင် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက် ပီတိဖြစ်ရပါကြောင်းနှင့် လှိုက်လှဲစွာ ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း မှတ်တမ်းတင်အပ်ပါသည်။

ဆရာတော် ဥဗ္ဗေတိမန္တ နှင့် မြို့သူမြို့သားများ ကံဦးကျောင်း ဘော်ဆိုင်းမြို့။

**ကျေးဇူးတင်ဝမ်းမြောက်ခြင်း**

အင်းသားလူမျိုးများနေထိုင်ရာ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ အင်းလေးဒေသ၊ ညောင်ရွှေမြို့၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံနှင့် သာသနာ့ရောင်ခြည် ပရဟိတဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတို့တွင် စက်ရေတွင်းများ အောင်မြင်စွာ တူးဖော်လှူဒါန်းပေးခဲ့ရာ ပြည်သူ့ဆေးရုံရှိ သံဃာတော်များ၊ ဆေးရုံတက်လူနာများ၊ ဆေးရုံဝန်ထမ်းများနှင့် သာသနာ့ရောင်ခြည် ပရဟိတဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင် ပညာသင်ကြားနေသော သာမဏေများ၊ ကျောင်းသား/ကျောင်းသူများအနေဖြင့် ရေကို လွယ်ကူ စိတ်ချမ်းသာစွာ သုံးစွဲနိုင်ကြပြီဖြစ်ပါသဖြင့် “ကမ္ဘောဇအနာဂတ် အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်း” အား အထူးပင် ကျေးဇူးတင်ဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

ဆရာတော် ဥဗ္ဗေတိမန္တ နှင့် မြို့မိမြို့ဖများ ညောင်ရွှေမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)

# မိုးရာသီစိုက်ပျိုးစရိတ်များ မြိုင်မြိုင်နှင့် ထုတ်ချေးလျက်ရှိ

မြိုင် ဇွန် ၉

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြိုင်မြို့နယ် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေး ဘဏ်ခွဲရုံး၌ ကျေးရွာဘဏ်အဖွဲ့ဝင် တောင်သူတစ်ဦးချင်းသို့ ၂၀၁၆ ခုနှစ် မိုးရာသီ စိုက်ပျိုးစရိတ်များကို ဇွန် ၇ ရက်က ထုတ်ချေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မိုးရာသီအချိန်မီသီးနှံထုတ်လုပ်မှု အခက်အခဲမရှိစေရေးအတွက် မြိုင်မြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု ၈၀ မှ တစ်အဖွဲ့ဝင် တောင်သူ ၁၀၂၀၂ ဦး၊ မြေဧကပေါင်း ၇၈၄၀၀ အတွက် ချေးငွေကျပ်သိန်း ၃၂၄၅၇ ဒသမ ၅၀ ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် မိုးရာသီ ဘဏ်ချေးငွေထုတ်ချေးရန် လျာထားကြောင်း စပါးတစ်ဧက ၁ သိန်းခွဲနှင့် မြေပဲ၊ နှမ်း၊ ပဲမျိုးစုံတို့အတွက် တစ်ဧက ငွေကျပ် ၂၀၀၀ နှုန်း ထုတ်ချေးမည်ဟု မြို့နယ်ဘဏ်မန်နေဂျာ ဦးကြည်ဝင်းက ပြောသည်။

ထိုသို့ထုတ်ချေးလျက်ရှိရာ မြို့နယ်တွင်းကျေးရွာအုပ်စု ၂၄ အုပ်စုမှ ဘဏ်အဖွဲ့ဝင် ၂၀၇၆ ဦး မြေဧကပေါင်း ၁၄၀၆၀



ကေအတွက် ချေးငွေကျပ်သိန်း ၆၁၄၉ ဒသမ ၃၀ ကို ထုတ်ချေးပြီးကြောင်း မြိုင်မြို့ မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်ခွဲမှ သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အခုလို စိုက်ပျိုးချိန်မီ ထုတ်ချေးပေးတဲ့အတွက် အဆင်ပြေပါတယ်။ နှစ်သီးစားတိုးပြီး ရရင်တော့ ပိုပြီးကောင်းပါတယ်” ဟု တောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

၂၀၁၅ ရှိပြီး အခြားမြေ ၆၅၄၂၆ ဧကအတွက် ချေးငွေရရှိရာ မြေပဲ၊ နှမ်း၊ ပဲမျိုးစုံကို အဓိကထား၍ တောင်သူများ စိုက်ပျိုးကြောင်း သိရသည်။



## သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် ဆားလင်းကြီးမြို့နယ်၌ စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ

ဆားလင်းကြီး ဇွန် ၉

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ဆားလင်းကြီးမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနနှင့် အပူပိုင်းဒေသထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနတို့မှဦးဆောင်၍ စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲအခမ်းအနားကို ဇွန် ၇ ရက်က ဆားလင်းကြီးမြို့နယ် ဆင်ဖြူချည်ကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းဝင်းအတွင်း၌ ကျင်းပရာ ဆားလင်းကြီးမြို့ အရိပ်ရ သစ်ပင်မျိုးစုံ ၃၅၀ စိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကျင်းပပေးခဲ့ရာ ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် နှစ်သိမ့်ဆုအသီးသီးရရှိခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးမှူး ဦးသိန်းကြိုင်၊ အပူပိုင်းဒေသထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနဦးစီးအရာရှိ ဦးဆန်းထွန်းဦး၊ သစ်တောဦးစီးဌာနတော်အုပ်စု ဦးဝင်းအောင်နှင့် အမက ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးတို့က ဆုများချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဦးဝင်း(ဆားလင်းကြီး)



စလင်း ဇွန် ၉  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးခရိုင် စလင်းမြို့ မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်ခွဲမှ ၂၀၁၆ မိုးရာသီချေးငွေများကို မေလတတိယပတ်မှစတင်၍ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု ၁၂ အုပ်စုရှိ ဘဏ်အဖွဲ့ဝင် တောင်သူလယ်သမားဦးချင်း ၁၁၆၉ ဦးသို့ ဇွန် ၉ ရက်အထိ ချေးငွေကျပ် ၇၁၀၀ ဒသမ ၇ သိန်း ထုတ်ချေးပေးခဲ့သည်။ ၂၀၁၆ မိုးရာသီ ဘဏ်ချေးငွေများကို ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု ၈၇ အုပ်စုအတွက် တောင်သူဦးချင်း ၁၄၀၀၀ သို့ ချေးငွေများထုတ်ပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စလင်းမြို့နယ် မြန်မာ့စိုက်ပျိုးရေးမန်နေဂျာ ဦးအေးကျော်ထံမှ သိရသည်။

စစ်ကြည်(စလင်း)

## စလင်းမြို့နယ်၌ မိုးရာသီစိုက်ပျိုးငွေကျပ် သိန်းပေါင်း ၇၀၄၅၀ ထုတ်ချေးမည်

## နွေစပါးပုလဲသွယ် စံပြုကွက် ၁၀ ဧက ရိတ်ခြွေစက်ဖြင့် ရိတ်သိမ်း

မိုးညို ဇွန် ၉

၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မိုးညိုမြို့နယ်တွင် နွေစပါးပုလဲသွယ် စံပြုမျိုးစပါး(GAP)စံပြုကွက် ၁၀ ဧက ရိတ်သိမ်းပွဲကို ဇွန်လပထမပတ်က ညောင်ပိုင်းအုပ်စု တောင်သူ ဦးစိန်လှိုင်၏အကွက်၌ ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအေးဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် တောင်သူ ၁၆၆ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ပုလဲသွယ်စပါးမျိုးစပါး ခေတ်မီ သိပ္ပံနည်းကျ စိုက်ပျိုးခြင်း၊ စပါးရိတ်သိမ်းခြွေစက်နှင့် ရိတ်သိမ်းခြင်းအား တိုင်းဒေသကြီး ဒုတိယဦးစီးမှူးက ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

သတင်းတိုထု

## လူထုပတ်ပြုလုပ်ငန်းများ ထန်းတပင်မြို့နယ်၌ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ရန်ကုန်

လူထုပတ်ပြုစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေသည့် ဝါးတရာကျေးရွာအုပ်စု ဝါးတရာကျေးရွာတွင် ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၀၄ သိန်းဖြင့် လူဦးရေ ၄၁၇၀ ကို အကျိုးပြုစေမည့် ကျေးရွာချင်းဆက် ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း၊ တံတားဦးကျေးရွာအုပ်စု စာဖြူကျေးရွာကို ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၄၀ ဖြင့် လူဦးရေ ၂၃၆ ဦးကိုအကျိုးပြုစေမည့် ရေကန်တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို သိရှိနိုင်ရန် ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ Senior Director ဖြစ်သူ Mr. Ede Ijjasz-Vasquez နှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးခန့်ဇော်နှင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့် စီမံကိန်းရေးရာ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များက နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်စီမံကိန်းဝန်ထမ်းများကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။

Mr. Ede Ijjasz -Vasquez က လိုအပ်သည်များကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်နှင့် နောင်နှစ်များတွင်လည်း စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ပိုမိုကောင်းမွန်အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

## ဂျပန်နိုင်ငံ ပြည်သူ့ရဲတပ်ဖွဲ့သင်တန်းကျောင်းမှ ပါမောက္ခချုပ်နှင့်အဖွဲ့ရဲလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများလေ့လာ

ရန်ကုန်

မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းသို့ ဂျပန်နိုင်ငံပြည်သူ့ရဲတပ်ဖွဲ့အဆင့်မြင့် အရာရှိများ သင်တန်းကျောင်းမှ ပါမောက္ခချုပ် SOGO FURUICHI ဦးဆောင်သော ဂျပန်နိုင်ငံမှ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအရာရှိများသည် ဇွန် ၇ ရက်က မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ရဲလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသည့် ရဲလုပ်ငန်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ၊ နယ်မြေအတွင်း ပြည်သူ့ပတ်ပြုရဲလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်နေမှုများကို လေ့လာရန်ရောက်ရှိလာရာ အရှေ့ပိုင်းခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီးမြင့်ထွေးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက အရှေ့ပိုင်းခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးတို့မှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ရဲလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပြည်သူ့ပတ်ပြုရဲလုပ်ငန်းစနစ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုတို့အား အသေးစိတ်ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ရဲစခန်းရှိ တာဝန်မှူးရုံးခန်း၊ အချုပ်ခန်း၊ အမှုစစ်ရုံးခန်း၊ နယ်ထိန်းရုံးခန်းတို့တွင်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို လေ့လာခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ကျော်စိုးမိုး(မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)

## မျိုးစပါးထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲ ဝှံ့မြို့နယ် ကျင်းပ

သံတွဲ

သံတွဲခရိုင် ဝှံ့မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူးကျင်းပသည့် မျိုးစပါးထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲကို ဇွန် ၇ ရက်က ဝှံ့မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်လင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ဝင်းက မျိုးစပါးများ ထောက်ပံ့ပေးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ကျေးရွာအုပ်စု ၂၂ အုပ်စုရှိ တောင်သူများအား မျိုးစပါးတင်း ၁၀၀၀ ကို တောင်သူများလက်ဝယ်အရောက်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)



## စားသုံးသူ အကာအကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေး

မြိုင်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူခရိုင် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးအရာရှိ ဦးသန်းဦးနှင့်အဖွဲ့သည် ဇွန် ၂ ရက်မှ ၅ ရက်အထိ မြိုင်မြို့နယ် စိုင်ဇော်၊ ဒဟတ်ချောက်၊ မကျီးစုနှင့် ဝါးကန်ကျေးရွာများ၌ အကြိမ်(၆၀)မြောက် စားသုံးသူ အကာအကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲများ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ကြကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါဟောပြောပွဲများတွင် ခရိုင်ဦးစီးအရာရှိက မိတ်ဆက်အမှာစကားနှင့် စားသုံးသူ အကာအကွယ်ပေးရေးအဖွဲ့ဝင်များ စားသုံးသူတို့၏ ရပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေးများ ဟောပြောပြီး သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူတို့က ပိုးမွှားအန္တရာယ်ကုရောက်မှုနှင့် ပိုးသတ်ဆေးအန္တရာယ်များအကြောင်း၊ ဖြည့်စွက်အစားအစာများမှ ခွင့်မပြုဆိုးဆေးများအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ ကင်ဆာဖြစ်စေနိုင်သော အစားအသောက်များကိုလည်းကောင်း ဟောပြောကြသည်။

(၁၃၅)

## မိုးရာသီစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများ ထီးလင်း၌ထုတ်ပေးလျက်ရှိ

ထီးလင်း

ဂန့်ဂေါခရိုင် ထီးလင်းမြို့နယ် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်ခွဲမှ ထီးလင်းမြို့နယ် အတွင်းရှိ တောင်သူများသို့ စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများ ထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ဇွန် ၆ ရက်အထိ တောင်သူအစုအဖွဲ့ ၇၈၉ ဖွဲ့မှ တောင်သူ ၂၂၄၀ ထံ စပါး ၅၂၂၈ ဧက၊ နှမ်း ၈၆၁၀၊ မြေပဲ ၅၅၂ ဧကတို့အတွက် မိုးရာသီစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေကျပ်သိန်း ၈၆၈၈ ဒသမ ၄၀ ကို ထုတ်ပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(၁၀၁)





# ကျွန်းစုမြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များ၌ မိုးရာသီခြင်ဆေးဖျန်းခြင်းလုပ်ငန်းများ စတင်

ကျွန်းစု ဇွန် ၉

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းစုမြို့နယ် အတွင်း မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များ၌ မိုးရာသီကာလတွင် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါနှင့် အခြားဆိုးကျိုးများ မကျရောက်စေရန်အတွက် ကျွန်းစုမြို့စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီအဖွဲ့များနှင့် မြို့နယ် ကျန်းမာရေးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကာ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များတွင် အလှည့်ကျ ခြင်ဆေးဖျန်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဇွန် ၇ ရက်မှ စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



များကို ဆောင်ရွက်သွားမည့်အပြင် ခြင်ဆေးဖျန်းခြင်းလုပ်ငန်းများဖြစ်သော ပိုးလောက်လမ်းသေသည့်ဆေးထည်ခြင်း၊ ဖုံး၊ သွန်း၊ လဲ၊ စစ် စစ်ဆေးခြင်းတို့ကို လည်း ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင်လည်း ကျောင်းကျန်းမာရေး လုပ်ငန်းများကို ကျန်းမာရေးလုပ်ရှားမှုအဖြစ် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့နယ်ဆရာဝန် ဒေါက်တာဇော်မင်းစိုးက ဌာနဆိုင်ရာများအပတ်စဉ် အစည်းအဝေးတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ ရန်ကင်း(ကျွန်းစု)

## ရွှေပြောင်းနေထိုင်သူများအား အိမ်ထောင်စုစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေး

မုံရွာ ဇွန် ၉

အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနသည် သတ္တဝါစီမံချက်ဖြင့် ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများကို ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ဇွန် ၇ ရက်က မုံရွာမြို့နယ် မုံရွေးကျေးရွာနှင့် ကြေးမုံကျေးရွာအတွင်းရှိ ရွှေပြောင်းနေထိုင်သူများအတွက် အိမ်ထောင်စုစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများကို ကွင်းဆင်းထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မုံရွာမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးကျော်ထွန်းနှင့် ဝန်ထမ်းများက ကျေးရွာအုပ်စု လုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ အိမ်ထောင်စုစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကာ မုံရွေးကျေးရွာမှ အိမ်ထောင်စု ၁၁ စု၊ လူဦးရေ ၈၁ ဦးနှင့် ကြေးမုံရွာမှ အိမ်ထောင်စု ၁၇ စု၊ လူဦးရေ ၆၅ ဦးတို့အတွက် အိမ်ထောင်စုစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးဌာနမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးဝင်းမြင့်နှင့် ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးခင်မောင်မြင့်တို့က လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးက ဌာနအနေဖြင့် ရက် ၁၀၀ သတ္တဝါစီမံချက်အရ ရွှေပြောင်းနေထိုင်သူနှင့် အလုပ်သမားများကို အိမ်ထောင်စုစာရင်းနှင့် ကတ်တစ်မျိုးမျိုး ထုတ်ပေးခြင်း၊ အခြေခံပညာကျောင်းများသို့ကွင်းဆင်း၍ ၁၀ နှစ်ပြည့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ထုတ်ပေးခြင်း၊ ၁၉၈၂ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံသားဥပဒေအရ နိုင်ငံသား စိစစ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ သတ္တဝါစီမံချက်ဖြင့် ကျေးရွာအရောက် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် ကျေးလက်နေရွှေပြောင်းနေထိုင်သူပြည်သူများနှင့် အလုပ်သမားများအနေဖြင့် အိမ်ထောင်စုစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ ရရှိနိုင်ဆောင်ရွက်အောင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းကို ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

စိုးချမ်း(မုံရွာ)

## ခရိုင်ချင်းဆက်လမ်းတွင် မြေသားနှင့်ကျောက်ချောခင်းနေ



ကန့်ဘလူ ဇွန် ၉

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန့်ဘလူမြို့နယ်အတွင်းရှိ အမှတ်(၃)ခရိုင်ချင်းဆက်လမ်း၏ ကန့်ဘလူလမ်းပိုင်း ၁၅ မိုင်တွင် မြေသားနှင့် ကျောက်ချောခင်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို ကန့်ဘလူမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါလမ်းသည် ထန်းတောကျေးရွာမှ ဆက်လက်ဖောက်လုပ်ပြီး လုပ်ငန်းအားလုံးပြီးပါက ဇင်းချောင်းအထိ ရောက်ရှိမည်ဖြစ်ကာ စစ်ကိုင်းခရိုင်၊ ရွှေဘိုခရိုင်၊ ကန့်ဘလူခရိုင်နှင့် ကသာခရိုင်တို့ကို ဆက်သွယ်ဖြတ်သန်းဖောက်လုပ်ထားသော ခရိုင်ချင်းဆက်လမ်းဖြစ်ပြီး စစ်ကိုင်းမြို့မှ ကသာမြို့အထိ တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်း ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်မည့် လမ်းတစ်လမ်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လမ်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကန့်ဘလူခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးကျော်ကျော်က ဇွန် ၇ ရက်က ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့ပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးမင်းဆွေအောင်က လုပ်ငန်းအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။

အောင်ဝင်းငြိမ်း(ကန့်ဘလူ)

## သတင်းတိုများ

### ခရိုင်ပတ်လမ်း(၃)တွင် ဂဝံကျောက်ခင်းပြုပြင်မှုများဆောင်ရွက်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျောက်ဆည်ခရိုင်ပတ်လမ်း(၃) စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်လမ်းပိုင်း အရှည် ၃ မိုင် ၆ ဖာလုံ ကျောက်ချောလမ်းတွင် ပျက်စီးနေသော နေရာများကို ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ရန်ပုံငွေကျပ် ၅၇ ဒသမ ၉၃ သန်းဖြင့် ဂဝံကျောက်ခင်းကာ ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကျောက်ဆည်ခရိုင်ပတ်လမ်း(၃)သည် စုစုပေါင်း အရှည်ကိုးမိုင်ကျော်ရှိသည့်အနက် အရှည် ၃ မိုင် ၆ ဖာလုံခန့်တွင် လမ်းများပျက်စီးနေသဖြင့် ဂဝံမြေခင်း၍ ပြုပြင်နေခြင်းဖြစ်ကာ လမ်းပြုပြင်မှုများ ပြီးစီးသွားပါက စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်အတွင်း ဟင်းငှက်ကျေးရွာအုပ်စုမှ ကျေးရွာငါးရွာ၊ သစ်ခေါက်ကျေးရွာအုပ်စုမှ ကျေးရွာခြောက်ရွာ၊ နန်းနီကျေးရွာအုပ်စုမှ ကျေးရွာခုနစ်ရွာ၊ ထန်းတောကျေးရွာအုပ်စုမှ ကျေးရွာလေးရွာ၊ ဝန်းသိုကျေးရွာအုပ်စုမှ ကျေးရွာလေးရွာ၊ လက်ပံချိုကျေးရွာအုပ်စုမှ ကျေးရွာနှစ်ရွာမှ လူဦးရေနှစ်သောင်းနီးပါး၏ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး လွယ်ကူချောမွေ့စေရန် အကျိုးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တင်တင်ထွေး(စဉ့်ကိုင်)

### ကျေးရွာမြေငှားဂရန် ထုတ်ပေးနိုင်ရေးကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၏ ပြည်သူ့အတွက် ပထမရက် ၁၀၀ အတွင်း ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းအဖြစ် ဖျာပုံမြို့နယ် တင်ပုလွဲကျေးရွာသို့ ကျေးရွာမြေငှားဂရန်ထုတ်ပေးနိုင်ရန် ဇွန် ၆ ရက်က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖျာပုံမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇေယျအုန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဒေသခံပြည်သူများအား တွေ့ဆုံကာ မြေငှားဂရန်ထုတ်ပေးမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သူဇာနွယ်(ဖျာပုံ)

## ကျွဲ၊ နွား လည်ချောင်းကွဲရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ အခမဲ့ထိုးပေး

ကသာ ဇွန် ၉

ကသာမြို့နယ် ပြည်သာယာကျေးရွာမှ ဒေသခံပြည်သူများ မွေးမြူထားသော ကျွဲ၊ နွားများကို မြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၏ ပြည်သူ့အကျိုးပြု ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အရ ဇွန် ၈ ရက်က လည်ချောင်းကွဲရောဂါကာကွယ်ဆေးများ အခမဲ့ထိုးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မိုးရာသီ လယ်ယာလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သည့်ကာလတွင် တောင်သူများ၏ လယ်ယာလုပ်ငန်းများအတွက် အားကိုးမှီခိုနေရသော ကျွဲ၊ နွားများ ကျန်းမာရေး အထောက်အကူဖြစ်စေရန်ရည်ရွယ်၍ ကျွဲ၊ နွားလည်ချောင်းကွဲရောဂါကာကွယ်ဆေးများကို အခမဲ့ထိုးပေးခြင်းဖြစ်ကာ ဒေသခံတောင်သူများ၏ ကျွဲ၊ နွား ၈၃ ကောင်ကို ကာကွယ်ဆေးများ ထိုးပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဇွေးအိုး(ကသာ)



## ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်ဆောက်ရန် အလှူငွေ ကျပ်သိန်း ၆၀ လှူဒါန်း

ညောင်ဦး ဇွန် ၉

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် အင်တိုင်းကျေးရွာ၌ စာကြည့်တိုက်ဆောက်လုပ်နိုင်ရန်အတွက် မတည်ငွေ ကျပ်သိန်း ၆၀ ကို မြန်မာအမျိုးသမီး စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးအသင်း(Mandalay Myanmar Women Business and Social Association)အဖွဲ့မှ ဇွန် ၇ ရက်က လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြန်မာအမျိုးသမီး စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးအသင်းမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်မိုးသူဇာဦးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက စာကြည့်တိုက်အတွက် အလှူငွေကို ညောင်ဦးမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးလင်းမော်ထံ ပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့နောက် မြန်မာအမျိုးသမီး စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက ညောင်ဦးမြို့နယ် အင်တိုင်းကျေးရွာမှ ကျေးလက်နေပြည်သူများ စာပေအသိပညာဗဟုသုတ တိုးပွားလာစေရန် ရည်ရွယ်၍ အလှူငွေ ပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းပြောကြားပြီး အင်တိုင်းကျေးရွာ ရပ်မိရပ်ဖတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။

ရဝင်းနိုင်(ညောင်ဦး)

# ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး ကျေးရွာတံတားအတွက် ထောက်ပံ့ငွေအကူအညီလိုအပ်နေ

နတ်တလင်း ဇွန် ၉

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် နတ်တလင်းမြို့နယ် ဖလံကျေးရွာအုပ်စု လက်ပံကုန်းကျေးရွာ၌ တောင်ညိုချောင်းကူးတံတားကို ဒေသခံပြည်သူများ ထည့်ဝင်ငွေများဖြင့် ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး တည်ဆောက်လျက်ရှိကာ ငွေကြေးလိုအပ်မှုများရှိနေကြောင်းနှင့် နိုင်ငံတော်ထောက်ပံ့မှုရရှိပါက တည်ဆောက်မှု အမြန်ပြီးစီးကာ ဒေသခံပြည်သူများအတွက် အဆင်ပြေစေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တံတားအမျိုးအစားမှာ သံကွန်ကရစ်တံတားဖြစ်ပြီး အရှည် ပေ ၈၀၊ အကျယ် ၁၄ ပေ၊ အမြင့် ၂၄ ပေရှိကြောင်း၊ တံတားကို ဒေသနေပြည်သူများ၊ ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ ပြည်သူများ၏ ထည့်ဝင်ငွေများဖြင့် တည်ဆောက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခု တည်ဆောက်ပြီးစီးနေသော အနေအထားအထိ ကျပ်သိန်း ၈၀ ခန့် ကုန်ကျနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ တံတားတည်ဆောက်ရန် စုစုပေါင်း ကုန်ကျစရိတ်မှာ ကျပ်သိန်း ၄၈၀ ခန့် ရှိမည်ဖြစ်ကာ တံတားတည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့က ဆက်လက်၍ စိုက်ထုတ်အကူအညီပံ့ပိုး တည်ဆောက်နေကြောင်း တံတားကို ဦးဆောင်တည်ဆောက်နေသည်

အဖွဲ့မှ ဦးဆောင်ဆန်းလင်းက ပြောသည်။

“ပံ့ပိုးကူညီပေးမှုရရင် ဒီမိုးရာသီမှာ အပြီးတည်ဆောက်နိုင်မှာပါ။ မရခဲ့ရင်တော့ ရေလယ်တိုင်နစ်တိုင်နဲ့ ကမ်းကပ်ခုံ တစ်ဖက်ပြီးတစ်ဖက်က လေးပေအမြင့်လောက်ပဲ လုပ်နိုင်တော့မှာပါ။ ယခင် သစ်သားတံတားက ရေတိုက်စားမှုကြောင့် ခိုင်ခံ့မှုအားနည်းတဲ့အတွက် ခဏခဏပြန်ပြင်နေရတယ်။ ဒါကြောင့် ပြည်သူတွေက တတ်နိုင်သလောက် ကြိုးစားလုပ်ဆောင်နေတာကို သက်ဆိုင်ရာဌာနကလည်း ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးမယ်ဆိုရင် တံတားတည်ဆောက်မှု အမြန်ဆုံး ပြီးစီးသွားမှာဖြစ်သလို ဒေသခံပြည်သူတွေအနေနဲ့လည်း အကူအညီရဖို့ ဆန္ဒရှိနေကြပါတယ်” ဟု ငှင်းက ဆက်၍ ပြောပြသည်။

တံတားတည်ဆောက်ရန်အတွက် အကူအညီရရှိရန် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှတစ်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများသို့ ဆက်သွယ်၍ တံတားတည်ဆောက်မှုကုန်ကျစရိတ်ကို ကျွမ်းကျင်အင်ဂျင်နီယာ၏ တွက်ချက်မှုဖြင့် တင်ပြတောင်းခံထားကြောင်း၊ အဆိုပါ ကျေးရွာချင်းဆက်တံတား ပြီးစီးသွားပါက ဒေသတွင်း ကျေးရွာများဖြစ်သည့် လက်ပံကုန်းရွာ၊ ပုဇွန်ချောင်းရွာ၊ ကျောင်းရွာလေးရွာ၊ ဂုံညှင်းတန်းရွာနှင့် ရေမွှေးရွာတို့မှ တာပွန်း၊ နတ်တလင်း၊



ပေါင်းတည်စသည်မြို့များသို့ ရာသီမရွေး ဒေသခံပြည်သူများ၏ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ တိုးတက်လာစေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သွားလာဆက်သွယ်ရေး လွယ်ကူစေမည်ဖြစ်ကာ ပညာရေး၊ စီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဖွံ့ဖြိုးတင်မြှင့်(နတ်တလင်း)

## ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း ပညာပေးဟောပြောခြင်းနှင့် သရုပ်ပြပွဲပြုလုပ်

မိုင်းကိုင်း ဇွန် ၉

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လွိုင်လင်ခရိုင် မိုင်းကိုင်းမြို့နယ်၌ ကျောင်းဖွင့်ရာသီတွင် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းများကို သိရှိနားလည် လိုက်နာခြင်းဖြင့် ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းဝေးကြစေရန် ရည်ရွယ်၍ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲနှင့် လက်တွေ့သရုပ်ပြခြင်းကို မိုင်းကိုင်းမြို့နယ် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ဇွန် ၇ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ဟောပြောပွဲတွင် ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ဌေးဌေးညို၊ မိုင်းကိုင်းမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရဲမှူးမြင့် နွယ်ဦး၊ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါ်နန်းလှိုင်လှိုင်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ယာဉ်အန္တရာယ်သတိပြုဖွယ်ရာများ၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း ဆိုင်ရာများနှင့် အန္တရာယ်ကင်းဝေးကြစေရန် ဆိုင်ကယ်စီးဦးထုပ်ဆောင်းကြစို့ စသည့် ခေါင်းစဉ်များဖြင့် အသိပညာပေး ဟောပြောခဲ့ကြသည်။

လက်တွေ့သရုပ်ပြပွဲတွင်လည်း မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား လမ်းဖြတ်ကူးပုံများနှင့် အခြားလမ်းအသုံးပြုရာ ယာဉ်အန္တရာယ်မကျရောက်စေရေး သတိပြုဖွယ်ရာများကို လက်တွေ့သရုပ်ပြခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)



## ရပ်ကွက်ကျေးရွာ ကလပ်အသင်းပေါင်းစုံ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကျင်းပ

ရေစကြို ဇွန် ၉

ရေစကြိုမြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဖလားရပ်ကွက်/ကျေးရွာ ကလပ်အသင်းပေါင်းစုံ အမှတ်ပေးအလွတ်တန်းအမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ရေစကြိုမြို့နယ်အားကစားကွင်း၌ ဇွန် ၆ ရက်က စတင်ကျင်းပခဲ့သည်။

ပြိုင်ပွဲတွင် ရပ်ကွက်များမှ အသင်းသုံးသင်းနှင့် ကျေးရွာများမှ အသင်းငါးသင်း စုစုပေါင်း ရှစ်သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိကာ ပြိုင်ပွဲအဖွင့်ပွဲစဉ် အဖြစ် ပခန်းငယ်ကျေးရွာအသင်းနှင့် စည်သာကျေးရွာအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ပြီး ပခန်းငယ်ကျေးရွာအသင်းက ခြောက်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့ကာ ကျန်ပြိုင်ပွဲများကိုလည်း ဆက်လက်ကျင်းပလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာ အလွတ်တန်း ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ရေစကြိုမြို့နယ်၏ အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေးအတွက် မြို့ပေါ်လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် အားကစားဝါသနာရှင်များ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး ကော်မတီက ကြီးကြပ်ကာ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

## ကျေးရွာချင်းဆက်မြေသားလမ်းတွင် ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး ကွန်ကရစ်တံတား ဆောက်လုပ်ပြီး တံတားချဉ်းကပ်လမ်းပါ ပြီးစီးပါက ပြည်သူများသွားလာရေးအဆင်ပြေစေမည်

ကနီ ဇွန် ၉

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကနီမြို့နယ်ချိုင်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ချိုင်-ဒဟတ္တော- မုဋ္ဌော ကျေးရွာချင်းဆက်မြေသားလမ်းပေါ်မှ ကြည့်ယာချောင်းကို ဖြတ်ကူးသည့် အရှည်ပေ ၇၀၊ အကျယ်ပေ ၂၀ ရှိ ကွန်ကရစ်တံတားကို ဒေသခံ

ပြည်သူများ ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး တည်ဆောက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ ပြီးစီးပြီဖြစ်ကာ မကြာမီ ချဉ်းကပ်လမ်းကိုပါ ပြီးစီးပါက ဒေသတွင်းမှ ပြည်သူများအတွက် သွားလာရေး လွယ်ကူအဆင်ပြေစေတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီ ချိုင်-ဒဟတ္တော-မုဋ္ဌော ကျေးရွာ

ချင်းဆက်လမ်းက ကျွန်တော်တို့ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းက ပြည်သူတွေနဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ အမြဲသွားလာရတဲ့ လမ်းဖြစ်ပြီး မိုးရာသီမှာ ဒီကြည့်ယာချောင်းရေကျရင် ဒဟတ္တောကျေးရွာကနေ ဒီ ချိုင်အထက်ကျောင်းကို ကျောင်းလာတက်ရတဲ့ ကျောင်းသား

ကျောင်းသူတွေ ဒုက္ခရောက်ရသလို ကျွန်တော်တို့ကျေးရွာမှာ ကျန်းမာရေးအရေးပေါ်ဖြစ်ရင်လည်း သွားလာဖို့ ခက်ခဲရပါတယ်” ဟု ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။

အဆိုပါ ချိုင်-ဒဟတ္တော-မုဋ္ဌော ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းမှာ ချိုင်ကျေးရွာအုပ်စုတွင်းမှ ဒေသထွက်ကုန်များကို ဖွဲ့စည်းသွားရောက်တင်ပို့ရောင်းချရာတွင်လည်း အားထားရသော ကုန်ထုတ်လမ်းဖြစ်ရာ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးလွယ်ကူ ချောမွေ့စေရေးအတွက် ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး ကွန်ကရစ်တံတားကို ချိုင်ကျေးရွာမှ အလှူရှင် ဦးကျော်သန်းမိသားစုက ကျပ်သိန်း ၂၀ မတည်လှူဒါန်းမှုဖြင့် စတင်ဆောက်လုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ ကျေးရွာနေပြည်သူများက ထပ်မံစုပေါင်းထည့်ဝင်ငွေ ကျပ်သိန်း ၂၀ ကျော်နှင့် လုပ်အားများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် တံတားဆောက်လုပ်ပြီးစီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယခုအခါတွင် တံတားချဉ်းကပ်မြေသားလမ်းကို ကျေးရွာမှပြည်သူများ၏ လုပ်အားဖြင့် ဆက်လက်၍ ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။ သန်းဌေးအောင်(ကနီ)



## သတင်းတိုများ

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ဖလား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကျင်းပ

မြန်မာ့အားကစား အဆင့်အတန်းမြင့်မားရေးနှင့် မြန်မာ့ဘောလုံးလောက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ရွက်ပုန်းသီးအားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာရေး၊ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် ဘောလုံးအသင်းအတွက် မျိုးဆက်သစ်များ ပေါ်ထွန်းလာရေး ရည်ရွယ်၍ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဖလား အလွတ်တန်းဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ဇွန်ရက်နေ့ခင်း၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ ပြင်ဦးလွင်ဇွန်ပြိုင်ပွဲများကို ပြင်ဦးလွင်မြို့ရှိ ခရိုင်ဘောလုံးကွင်း၌ ဇွန် ၅ ရက်က စတင်ကျင်းပလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ပြိုင်ပွဲတွင် ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် ဘောလုံးအသင်းနှင့် ပုသိမ်မြို့နယ် ဘောလုံးအသင်းတို့ စတင်ယှဉ်ပြိုင်ကြရာ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် ဘောလုံးအသင်းက နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး အခြားပြိုင်ပွဲများကို ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြကာ ပြိုင်ပွဲသို့ ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဘောလုံးဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးကျော်သောင်း၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အားကစားနှင့် ကာယပညာ ဦးစီးဌာနမှူးများနှင့် မြို့နယ်ဘောလုံးဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှူးများ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။ ဇော်မျိုးထိုက်(ပြင်ဦးလွင်)

သစ်ပြာရည်ထုတ်လုပ်နည်းသင်တန်း ညောင်လေးပင်၌ပွင့်

မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းက ကြီးမှူး၍ ကြက်ခြေနီသနာပြုတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ ဆပ်ပြာရည်ထုတ်လုပ်နည်း သင်တန်းကို ညောင်လေးပင်မြို့မြောက်ကျောင်း ဓမ္မာရုံ၌ ဇွန် ၇ ရက်က ဖွင့်လှစ်ပို့ချခဲ့ပြီး သင်တန်းသို့ တက်ရောက်သင်ကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)





# ခရိုအေးရှားအသင်းရဲ့ လျှို့ဝှက်လက်နက် သို့မဟုတ် ပီရီဆစ်

**ခရိုအေးရှား** အသင်းဟာ ၁၉၉၂ ခုနှစ်အထိ ယူကိုစလားဗီးယားနိုင်ငံရဲ့ အစိတ်အပိုင်းအဖြစ်ရှိနေခဲ့တာကြောင့် ယူရိုပြိုင်ပွဲကို ၁၉၉၆ခုနှစ် စတင်ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တဲ့အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ သမိုင်းကြောင်းရှည်လျားလှတဲ့ အသင်းအဖြစ် မဆိုနိုင်ပေမယ့် စတင်ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တဲ့ ယူရို ၉၆မှာတော့ ကွာတားဗိုင်းနယ်အထိရောက်ရှိခဲ့တဲ့အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိ ခရိုအေးရှားအသင်းဆိုရင်လည်း ထင်ရှားပြီး လူသိများတဲ့ကစားသမားတွေ ပါဝင်နေသလို နည်းပျူဟာကောင်းမှုတွေကြောင့်လည်း နည်းပြပီရီဆစ်ကလည်း ထင်ရှားသူဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိ ခရိုအေးရှားအသင်းမှာ မန်ဂူကစ်၊ ဘရိုဇိုဗစ်၊ ရက်တစ်၊ ကော်လူကာတို့ရှိနေကြပေမယ့် ခရိုအေးရှားရဲ့ သတိထားပြီးစောင့်ကြည့်ချင်စရာကောင်းတဲ့ကစားသမားကတော့ ပီရီဆစ်ဖြစ်ပါတယ်။

အသင်းအတွက် အကောင်းဆုံးခြေစွမ်းတွေနဲ့အတူ ကစားနိုင်ခဲ့သလို မမေ့နိုင်စရာကောင်းတဲ့ ဝိုးတွေကိုလည်း သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့်အသင်းကို မာကိုရစ်ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်းမှာတော့ ပီရီဆစ်ရဲ့အခန်းကဏ္ဍဟာ တစ်ခန်းရပ်ခဲ့ရပြီး နည်းပြဂျာဂျင်ကလော့ရဲ့ နှစ်သက်မှုကိုလည်း မခံခဲ့ရပါဘူး။ ဒါကြောင့်လည်း ၂၀၁၃မှာတော့ ဘွန်ဒက်စ်လီဂါကလပ် ဝုဒ်ဘတ် အသင်းကို ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ရပြီးနောက် နှစ်နှစ်ကြာမှာတော့ အင်တာမီလန်အသင်းကို ပြောင်းရွှေ့ကစားခဲ့ပါတယ်။ သူဟာ ကလပ်အသင်းတွေ အပြောင်းအရွှေ့ပေါင်းများစွာနဲ့ရင်ဆိုင်ခဲ့ရပေမယ့် ခရိုအေးရှားလက်ရွေးစင်အသင်းမှာတော့ ပုံမှန်နေရာရရှိနေခဲ့တဲ့သူ ဖြစ်ပါတယ်။



လွန်ခဲ့တဲ့ ၁၀ နှစ်ကျော်က ကြက်မွေးမြူရေးသမားတစ်ဦးရဲ့သားဘဝကနေ ပြင်သစ်မြေကို ဆုံးချောအသင်းနဲ့အတူ ခြေချခဲ့တဲ့ ပီရီဆစ်ဟာအခုအခါမှာတော့ ယူရို ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲနဲ့အတူ ပြင်သစ်မြေပေါ်ကို တစ်ကျော့ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ ခရိုအေးရှားအသင်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၄ ကမ္ဘာ့ဖလားမှာ အောင်မြင်မှု မရရှိခဲ့ဘဲ အုပ်စုအဆင့်ကနေ ထွက်ခဲ့ရပေမယ့် တောင်ပံကစားသမား ပီရီဆစ်ရဲ့ ခြေစွမ်းကတော့ လူတိုင်းအသိအမှတ် ပြုခဲ့ရပါတယ်။ ဒါ့အပြင်ခရိုအေးရှားအသင်းရဲ့ ယူရို ၂၀၁၆ ခြေစစ်ပွဲတွေမှာလည်း ပီရီဆစ်ဟာလုံးလုံးအထိ သွင်းယူပေးထားနိုင်သူဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ ကြောင့်လည်း ပီရီဆစ်ဟာ ယူရို ၂၀၁၆မှာ အသင်းတိုင်းက သတိထားရမယ့် ခရိုအေးရှားအသင်းရဲ့ လျှို့ဝှက်လက်နက်လို့တောင်ဆိုရမှာဖြစ်ပါတယ်။

**ပီရီဆစ်ဟာ ပြင်သစ်ကလပ် ဆိုးချောအသင်းကိုပဲ ရွေးချယ်ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ပါတယ်။ ဆိုးချောအသင်းအနေနဲ့ ပီရီဆစ်ကို ခေါ်ယူဖို့အတွက် ယူရို ၃၆၀၀၀၀ ပေးခဲ့ရပါတယ်။ အခုတော့ ပီရီဆစ်ရဲ့ ပြောင်းရွှေ့ကြေးဟာ ယူရိုသန်း ၁၆သန်း အထိတန်နေခဲ့ပြီးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။**

ပီရီဆစ်ဟာ ခရိုအေးရှား ကမ်းခြေမြို့ဖြစ်တဲ့ စပလစ်မှာ ကြီးပြင်းခဲ့တာဖြစ်ပြီး ကြက်မွေးမြူရေးသမားတစ်ဦးရဲ့ သားတစ်ဦးလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း ငယ်စဉ်ကသူ့ကို ကိုကာ (ကြက်) လို့တောင်သုငယ်ချင်းတွေက ခေါ်ခဲ့ကြပါတယ်။ သူ့အတွက်တော့ အဲဒီနာမည်ပြောင်ဟာ အနှောင့်အယှက် မဖြစ်စေခဲ့ပါဘူး။ ပီရီဆစ်ဟာ တောလုံးပညာကို စပလစ်မြို့ရဲ့ အဓိကကလပ်ဖြစ်တဲ့ ဟာဂျူ စပလစ်အသင်းရဲ့လူငယ် အကယ်ဒမီမှာ စတင်လေ့လာသင်ကြားခဲ့ရသူလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း လက်ရှိအချိန်အထိ ပီရီဆစ်ကို စပလစ်မြို့က အားပေးနေတုန်းလို့ဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဟာဂျူစပလစ်အသင်း နည်းပြပူလစ်ကချိုးကျူးမှုတွေဟာ ခရိုအေးရှား သတင်းစာတွေမှာ ဝေဝေဆာဆာပါလာခဲ့ပြီး နောက်ပိုင်းမှာတော့ ဥရောပအသင်းတော်တော်များများကနေ သူ့ကို စပြီးစိတ်ဝင်စားလာခဲ့ကြပါတယ်။ အဲဒီအချိန်တုန်းကဆိုရင် သူ့ကိုခေါ်ယူဖို့အတွက် အနီးအလားရှိ ပီရီဆစ်၊ အိုင်းယက်စ်၊ ထရာဇွန်စပေါ့၊ ဟာသာဘာလင်နဲ့ ဟမ်းဘတ်အသင်းတို့ကခေါ်ယူဖို့စိတ်ဝင်စားခဲ့ကြပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ပီရီဆစ်ဟာ ပြင်သစ်ကလပ် ဆိုးချောအသင်းကိုပဲ ရွေးချယ်ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ပါတယ်။ ဆိုးချောအသင်းအနေနဲ့ ပီရီဆစ်ကို ခေါ်ယူဖို့အတွက် ယူရို ၃၆၀၀၀၀ပေးခဲ့ရပါတယ်။ အခုတော့ ပီရီဆစ်ရဲ့ ပြောင်းရွှေ့ကြေးဟာ ယူရိုသန်း ၁၆သန်း အထိတန်နေခဲ့ပြီးလည်းဖြစ်ပါတယ်။

ပီရီဆစ်ဟာ ပြင်သစ်ကလပ် ဆိုးချောအသင်းကို ပြောင်းရွှေ့ပေးမယ့် ဆိုးချောအသင်းကြီးမှာတော့ ပါဝင်ကစားခွင့် မရရှိခဲ့ဘဲ အရန်အသင်းမှာသာ ကစားခွင့်ရရှိခဲ့သူ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီနောက်မှာတော့ သူဟာ ဘယ်လ်ဂျီယံကလပ် ဘရက်ဂျီအသင်းကို ပြောင်းရွှေ့ကစားခဲ့ပါတယ်။ သူဟာဘရက်ဂျီအသင်းမှာ ၂၀၁၁ခုနှစ်အထိ ကစားခဲ့ပြီး ဘယ်ဂျီယံလိဂ်ရဲ့ ထိပ်တန်းဂိုးသွင်းရှင်အဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့သလို တစ်နှစ်တာအကောင်းဆုံးကစားသမားဆုကိုလည်း ရရှိခဲ့ပါသေးတယ်။ အဲဒီအချိန်ကတည်းက သူဟာခရိုအေးရှား လက်ရွေးစင်အသင်းမှာတော့ စတင်ပါဝင်ကစားခွင့်ရရှိနေခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီနောက်ပိုင်းမှာတော့ ပီရီဆစ်ဟာ ဒေါ့မြန်အသင်းကို ယူရို ရှစ်သန်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့ကစားခဲ့ပါတယ်။ သူဟာ ဒေါ့မြန်

## ယူရို ၂၀၁၆ အုပ်စုအဖွင့်ပွဲ၌ ပွဲထွက်ခွင့်ရမရ မသိရသေးကြောင်း ဂိုးသမား ဒီဂီယာ ဖွင့်ဟ ထက်အောင်



စပိန်အသင်းဂိုးသမား ဒီဂီယာက စပိန်အသင်း၏ ယူရို ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုအဖွင့်ပွဲအဖြစ် ချက်အသင်းနှင့် ရင်ဆိုင်ရမည့်ပွဲ၌ မိမိအနေဖြင့် ပွဲထွက်ကစားသမားအဖြစ် ကစားခွင့်ရမရဆိုသည်ကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်း မသိရှိရသေးကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောဆိုလိုက်သည်။

မန်ယူဂိုးသမား ဒီဂီယာသည် ယူရို ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ စပိန်အသင်း၏ နောက်ဆုံးခြေစမ်းပွဲအဖြစ် ဇွန် ၈ ရက်တွင် ဂျော်ဂျီယာနှင့် ကစားခဲ့သော ပွဲ၌ ပါဝင်ကစားခွင့်ရရှိခဲ့ပြီး အဆိုပါ ပွဲတွင် စပိန်အသင်းက ၁-၀ ဖြင့် အရေးနိမ့်ခဲ့သည်။ ပြီးခဲ့သည့် ရက်ပိုင်းအတွင်း ကလည်း စပိန်အသင်းနည်းပြ ဒဲလ်ဘော့ စကေးက ချက်အသင်းနှင့်ပွဲတွင် မည်သည့် ဂိုးသမားကို ပွဲထွက်ကစားသမားအဖြစ် အသုံးပြုရမည်ဆိုသည်ကို မဆုံးဖြတ်ရသေးကြောင်း ပြောဆိုခဲ့သည်။ “ချက်အသင်းနဲ့ပွဲမှာ ဘာဖြစ်လာမလဲဆိုတာကို စောင့်ကြည့်ရမှာပါ။ ကျွန်တော်တို့ ဒီမှာ ရောက်ရှိနေတာက နည်းပြပြောတဲ့အတိုင်းလုပ်ဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ပွဲကစားခွင့်ရရှိချိန်မှာ အသင်းကို ကူညီပေးနိုင်ဖို့ကိုပဲ ကျွန်တော် စဉ်းစားပါတယ်။ စပိန်အသင်းရဲ့ ဂိုးသမားနေရာနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးမှုတွေက အမြဲရှိနေတယ်။ ဒါပေမယ့် စပိန်အသင်းရဲ့ ဂိုးသမား သုံးဦးစလုံးဟာ အသင်းအတွက် အကောင်းဆုံး ပေးဆပ်ချင်သူတွေလည်း ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဂိုးသမား ဒီဂီယာက ပြောသွားသည်။

## လီဝမ်ဒေါ့ကီး၊ အလာဘာတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ရီးရဲအသင်းအား ဘိုင်ယန်သတိပေးစကားဆို ထက်အောင်



ဘိုင်ယန်မြို့နယ်အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ကားလ် ဟိန်းရှမင်နစ်ချ်က တိုက်စစ်မှူး လီဝမ်ဒေါ့ကီးနှင့် ကွင်းလယ်ကစားသမား ဒေးဗစ်အလာဘာတို့အား ရောင်းချမည် မဟုတ်ကြောင်း ရီးရဲမက်ဒရစ် အသင်းကို သတိပေးပြောဆိုလိုက်သည်။ ပိုလန်တိုက်စစ်မှူး လီဝမ်ဒေါ့ကီး၏ အေးဂျင့်ဖြစ်သူ ကျွဲအစကီသည် ရီးရဲအသင်းသို့ လီဝမ်ဒေါ့ကီး ပြောင်းရွှေ့ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးရန် မက်ဒရစ်မြို့သို့ ရောက်ရှိနေကြောင်း သတင်းများ ထွက်ပေါ်ခဲ့ပြီး ရီးရဲအသင်းသည် ဩစတြီးယားကစားသမား အလာဘာကိုလည်း ခေါ်ယူရန် ဆက်သွယ်ကြိုးပမ်းလျက်ရှိသည်။ လီဝမ်ဒေါ့ကီး၊ အလာဘာတို့

အား ရီးရဲအသင်းက ခေါ်ယူရန် စိတ်ဝင်စားနေခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ မေးမြန်းမှုကို ဥက္ကဋ္ဌ ရှမင်နစ်ချ်က “သူတို့ရဲ့အပြောင်းအရွှေ့နဲ့ပတ်သက်ပြီး ကျွန်တော်တို့ တံခါးပိတ်ထားပါတယ်။ ဘိုင်ယန်အသင်း တာဝန်ရှိသူတွေရဲ့ ဆန္ဒမပါဘဲ ဘယ်ကစားသမားမှ အသင်းက ထွက်ခွာလို့ မရပါဘူး။ ဘိုင်ယန်အသင်းက ရီးရဲမက်ဒရစ်နဲ့ ဆက်ဆံရေးကောင်းရှိသလို ဘာစီလိုနာနဲ့လည်း ဆက်ဆံရေးကောင်းရှိပါတယ်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ် အတွင်းမှာ အဲဒီအသင်းတွေက ဖရန်ကိုဘာရီကို ခေါ်ယူဖို့ ကြိုးစားခဲ့ပေမယ့် ကျွန်တော်တို့ ရောင်းချခဲ့ခြင်းမရှိဘူး။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ကိုယ်ပိုင်ဆန္ဒနဲ့ ဆန္ဒကျင့်ပြီး ဘယ်ကစားသမားကိုမှ ရောင်းချသွားမှာမဟုတ်ပါဘူး” ဟု ပြောသွား သည်။

တိုက်စစ်မှူး လီဝမ်ဒေါ့ကီးနှင့် ဘိုင်ယန်အသင်းတို့ ချုပ်ဆိုထားသည့် စာချုပ်သက်တမ်းမှာ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် မှ ကုန်ဆုံးမည်ဖြစ်ပြီး အလာဘာသည်လည်း ပြီးခဲ့သည့် မတ်လအတွင်းတွင် ဘိုင်ယန်နှင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်အထိ သက်တမ်းရှိ သက်တမ်းတိုးစာချုပ်ချုပ်ဆိုခဲ့ သူဖြစ်သည်။













iMyanmarHouse.com မှ ကြီးမားကျင်းပမည့် တတိယအကြိမ်မြောက်

မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံး အိမ်ခြံမြေ အရောင်းပြပွဲကြီး

ကျပ်သိန်း (၃၀၀) တန် မှစ၍ တိုက်ခန်းများ၊ ကျပ်သိန်း (၆၀၀) တန် မှ ကျပ်သိန်း (၅၀၀၀) တန် အထိ ကွန်ဒိုမိန်းများစွာကို (၁) နှစ်မှ (၈) နှစ် အထိ အရပ်ကျစနစ်များ၊ အထူးလျှော့ဈေးနှုန်းများဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်မည့် အခွင့်အရေး။ အိမ်ခြံမြေပညာရှင်ပေါင်းများစွာမှ အိမ်ခြံမြေနှင့်ပတ်သက်၍ သိကောင်းစရာများကို ပြပွဲအတွင်း ဟောပြောပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။

Main Sponsors:



ဧည့်သည် - ၂၀၁၆ ဇွန်လ ၁၀ ရက်မှ ၁၂ ရက် အထိ - နံနက် ၉:၀၀ နာရီ မှ ညနေ ၅:၀၀ နာရီ - တပ်မတော်ခန်းမ၊ ဦးဝိတရာလမ်း၊ ရန်ကင်း။

ပြပွဲဆိုင်ရာ ကုန်ပစ္စည်းများအား Samsung စုန်း၊ Tablet များနှင့် အခြား သိန်းငါးဆယ်တန်စီရှိ ဆုမိပေါင်းများစွာ တံစမ်းမိစေတက်ပေးပါမည်။



Diamond Sponsors:



Gold Sponsors:



ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းရန် ဤနေရာသို့ သွားပါ။ www.imyanmarhouse.com/expo

ဟည့်ပတ်ဆုံ အဖွဲ့ တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 8D/7127 ၏ ဖောင်းကြွပျောက်ပျောက်ဆုံးရှုံးမှု ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက်ပျောက်မှု ပျက်ပြယ်ကြောင်း အမှားသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ပညာရေးတန်းဖွဲ့သင်တန်း
ကုန်ပိုင်ဆိုင်မှု Language School ဖြင့်ပညာသင်ကြားလိုသူများ October Intake အတွက်တောင်းပေးခြင်း

ပျော်ရွှင်၊ ဂျယ်လီ၊ ဂျယ်လီ၊ ဂျယ်လီ၊ ဂျယ်လီ
အစားအသောက်၊ ဂျယ်လီ၊ ဂျယ်လီ၊ ဂျယ်လီ၊ ဂျယ်လီ

ဒေါ်မော်မော်
B.Sc (Phy) Q, D.A (Myan), D.A (L.C.C.I) UK, DMac, AFAC
L.C.C.I Level, 1,2,3 & Computerised Accounting November Series

အမည်ပြောင်း
ဦးညွန့်လင်း၏အမည် ပြောင်းလဲခြင်း

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေငြာစာ
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ငူခရိုင်၊ ထန်းတပင်မြို့နယ်အတွင်းအောက်ဖော်ပြပါအမည်များမှ မြေပိုင်ဆိုင်မှု

လာရောက်ရင်းလင်းနိုင်ပါကြောင်း
ကျွန်တော်များချယ်ရီရီးမ ဝန်ဆောင်မှုကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ ဘဏ်အရပ် ကျွန်ုပ်တို့ (Hire Purchase)ဖြင့် ရောင်းချထားသောကား

မြန်မာပြည်တွင် အမှန်တကယ်ဆုံး ဟောပြောနိုင်သည့်
ပေဒင်ဆရာတစ်ဦးသာရှိပါသည်
မြန်မာ့ရိုးရာအဋ္ဌကထာကိန်း

အမည်ပြောင်း
ဦးညွန့်လင်း၏အမည် ပြောင်းလဲခြင်း

ယာဉ်ပိုင်ဆိုင်မှုအဖွဲ့အစည်း
ယာဉ်အမှတ် ၃၇၂၂/၅၅၉၈၃ Yamaha Fino M/C

ယာဉ်ပိုင်ဆိုင်မှုအဖွဲ့အစည်း
ယာဉ်အမှတ် 3B/7854 Mitsubishi FUSO T331L Crane

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း
ဦးမင်းသားကြီး(ခ)ဦးသားကြီး ၃/ကကရ(နိုင်)၀၈၁၆၈၆၊ ရပ်ကွက် (၃)၊ ဧရာပတလမ်း

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
ကရင်ပြည်နယ်၊ အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန

မိဘအမည်မှန်
ဂန်ဂေါ်မြို့နယ် ရုံးရိက္ခာ အထက အထွေထွေတန်းမှ

ယာဉ်ပိုင်ဆိုင်မှုအဖွဲ့အစည်း
ယာဉ်အမှတ် ၅၈/၄၈၇၇ Isuzu TF& 54HA P/U (4x4) Double Cab

ယာဉ်ပိုင်ဆိုင်မှုအဖွဲ့အစည်း
ယာဉ်အမှတ် ၇၈/၂၆၁၆ Nissan Skyline S/L (4x4)R

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေငြာ
ဧည့်သည်များအား အကျဉ်းချုပ်အားဖြင့် ပြောပြပါမည်

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေငြာ
မြေပိုင်ဆိုင်မှုအဖွဲ့အစည်း အဖွဲ့အစည်းများအား အကျဉ်းချုပ်အားဖြင့် ပြောပြပါမည်

အမည်ပြောင်း
ပုဂံမြို့နယ်၊ တတိယမြို့နယ် (ရပ်မတေး) မှ

အမည်ပြောင်း
ဂန်ဂေါ်မြို့နယ်၊ ကျောက်မြို့နယ်၊ အထက ဆင့်မတန်း (A)မှ

ယာဉ်ပိုင်ဆိုင်မှုအဖွဲ့အစည်း
ယာဉ်အမှတ် 1C/7492 Nissan Diesel CD45CV, Bowsert(6x2) R

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရွှေပေါက် ကန်မြို့နယ်

ပြင်ဆင်ပတ်ရွာပါရန်
၁၀-၄-၂၀၁၆ ရက်နေ့ မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ



Wise College advertisement for Business Management Higher Diploma (QCF Level-5) and Graduate Diploma (QCF Level-6). Includes details about UK Degree Second Year and Final Year programs, contact information, and accreditation.

Advertisement for a business opportunity in Yangon, mentioning 'ဒဂုံမြို့သစ်' and 'အရှေ့ပိုင်း ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်'.

Advertisement for Jewel Hotel Yangon, located at No.150(D), Corner of University Avenue & Kabaaye Pagoda Road, Bahan Township.

Myanmar Noble College advertisement, offering Pre-Foundation, Foundation, and Higher National Diploma courses. Lists subjects like Business, Information Technology, and Engineering.

Advertisement for FAME Nature-A Carotenoid complex, ISO 9001:2015, ISO 14001:2015, OHSAS 18001:2007, GMP Certified, Organic Certified.

Advertisement for FAME Phototec Natural antioxidant for eye, ISO 9001:2015, ISO 14001:2015, OHSAS 18001:2007, GMP Certified, Organic Certified.

Advertisement for Starlight MGK Co., Ltd. providing services in Yangon, mentioning 'ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ'.

Advertisement for 'ဖခင်အမည်မှန်' (Father's name correct) service, helping with passport applications.

Advertisement for 'ဖခင်အမည်မှန်' (Father's name correct) service, similar to the previous one.

Advertisement for 'အမည်ပြောင်း' (Name change) service.

Advertisement for 'ပြင်ဆင်ဖတ်ရုပ်ပုံရန်' (Scan and fix photo) service.

Advertisement for 'ပျောက်ဆုံးကြောင်း' (Missing person) service.

Advertisement for 'ပျောက်ဆုံးကြောင်း' (Missing person) service.

Advertisement for 'အင်္ဂလိပ်ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း' (Notarizing documents) service.

Advertisement for 'ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ' (Land acquisition notice), mentioning Starlight MGK Co., Ltd.

Advertisement for 'အေးမင်းထွန်း(၁၂/ရပသ) ဝငှာဖွဲ့ပေး/ခန့်မှန်း လုပ်ငန်းနှင့် အများသိစေရန်' (Recruitment notice for Aung Mye Thone).

Advertisement for 'ပျောက်ဆုံးကြောင်း' (Missing person) service.

Advertisement for 'ဦးအောင်မြတ် (၁၃/လလန) ဝငှာဖွဲ့ပေး/ခန့်မှန်း လုပ်ငန်းနှင့် အများသိစေရန်' (Recruitment notice for U Aung Mye).

Advertisement for 'ဦးအောင်မြတ် (၁၃/လလန) ဝငှာဖွဲ့ပေး/ခန့်မှန်း လုပ်ငန်းနှင့် အများသိစေရန်' (Recruitment notice for U Aung Mye).

Advertisement for 'ကွာရှင်းပြတ်စဲခြင်း' (Termination notice) service.

Advertisement for 'အမည်ပြောင်း' (Name change) service.

Advertisement for 'ပျောက်ဆုံးကြောင်း' (Missing person) service.

Advertisement for 'ပျောက်ဆုံးကြောင်း' (Missing person) service.

Advertisement for 'ပျောက်ဆုံးကြောင်း' (Missing person) service.

Advertisement for 'ပျောက်ဆုံးကြောင်း' (Missing person) service.

Advertisement for 'ပျောက်ဆုံးကြောင်း' (Missing person) service.

Advertisement for 'ယာဉ်ပျက်စီးမှု/ပျောက်ဆုံးမှု' (Vehicle accident/missing) service.

Advertisement for Mr. Suravath/Jerry (Passport No. AA4321494) and his company, Professional Alliance Marketing (PAM).







# မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းခရီးစဉ်သစ်များတိုးချဲ့ပြေးဆွဲမည် လိုအပ်သော လေယာဉ်မောင်းမယ်များ စနစ်တကျမွေးထုတ်

## နေရာကွက်၍မိုးကြီးနိုင်

ဇွန် ၉ ရက် ညနေ ၄ နာရီ မိုးလေဝသနှင့် ဗလဝေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ချက်အရ တစ်လားပင်လယ်အော် အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် တစ်လားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်းတို့တွင် မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့်ရှိနေပြီး ကျန် တစ်လားပင်လယ်အော်တွင် မုတ်သုံလေအားကောင်းရာမှ အားအလွန်ကောင်းနေသည်။

မနက်ဖြန်ညနေထိခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အောက်ပိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်နှင့် ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချိန်းရွာပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ဒေသအလိုက်နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အထက်ပိုင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်၍မိုးကြီးနိုင်သည်။ ရွာရန်ရာနုနုပြည်ဖြစ်သည်။

### သတင်း-မြင့်မောင်စိုး ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

ရန်ကုန် ဇွန် ၉

မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း (Myanmar National Airlines) အနေဖြင့် လာမည့် ပွင့်လင်းရာသီတွင် ကိုရီးယား၊ ဂျပန်နှင့် ဗဟိုဂယာသို့ စင်းလုံးငှား (Charter) လေကြောင်းခရီးစဉ်သစ်များ တိုးချဲ့ပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်၍ လိုအပ်သော လေယာဉ်မောင်းမယ်သစ်များ အကောင်းဆုံးပြင်ဆင်မှုအဖြစ် လေ့ကျင့်မွေးထုတ်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာအမျိုးသား လေကြောင်းလိုင်း အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် ကပ္ပတိန် ဦးသန်းထွန်းက ပြောသည်။

“ကျွန်တော်တို့ မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်းအနေနဲ့ လာမည့် ပွင့်လင်းရာသီဖြစ်တဲ့ ခရီးသွားရာသီမှာ စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၅ □



မြန်မာနိုင်ငံ၏စီးပွားရေးကဏ္ဍ  
ကြိုးပမ်းမှုများကို သုံးသပ်အစီရင်ခံ  
ခြင်းကို အောက်စပို့ဒ် စီးပွားရေး  
လုပ်ငန်းစု စတင်လုပ်ကိုင်မည်  
စာမျက်နှာ-၈

အာဖရိကန်ဒုက္ခသည်များကိုကူညီရန်  
အီးယူအစီအစဉ်သစ်တစ်ခုရေးဆွဲ  
စာမျက်နှာ-၁၀

## အာဆီယံဒေသတွင်း အဆင့်မြင့်ဆုံး ဘောလုံးပြိုင်ပွဲနှစ်ခုအတွက် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အမျိုးသားအသင်းနှင့် အမျိုးသမီးအသင်းပြင်ဆင်နေ

သတင်း-ညိုမြတ်သော်တာ၊ ဓာတ်ပုံ-ဖိုးသော်ဇင်

ရန်ကုန် ဇွန် ၉

မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ်လက်ခံကျင်းပမည့် အာဆီယံဒေသတွင်း အဆင့်မြင့်ဆုံးပြိုင်ပွဲများအတွက် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အမျိုးသားအသင်းနှင့် အမျိုးသမီးအသင်းတို့မှာ လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်မှုများ ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ယှဉ်ပြိုင်ရမည့် ၂၀၁၆ အာဆီယံ ဆူဇူကီးဖလားပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာလတွင် ရန်ကုန်မြို့၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အောင်မြင်မှုရရှိရန် ဆက်လက်ပြင်ဆင်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသားဘောလုံးအသင်းမှာ လေးနိုင်ငံဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် လေ့ကျင့်မှုများ ခေတ္တရပ်နားထားပြီး စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ ○

မြန်မာအမျိုးသားအသင်း လေးနိုင်ငံပြိုင်ပွဲတွင် ဖောင်ကောင်အသင်းနှင့် တတိယနေရာလုပွဲကစားစဉ်



**KBZ BANK**  
STRENGTH OF MYANMAR

**BEST BANK IN MYANMAR**

Awarded By : EUROMONEY **EUROMONEY AWARDS FOR EXCELLENCE 2015**